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Vážení spoluobčané,

léto je za námi, začíná podzim. Uteklo jako voda, než jsme 
se nadáli, dny jsou kratší a rok začíná svoje poslední čtvrtletí. 
Letošní léto bylo ve znamení čilého turistického ruchu. Jedním 
z nejnavštěvovanějších míst se stala rozhledna na Velké Dešt-
né. Ta se v těchto dnech uchází o místo v soutěži Stavba roku 
Královéhradeckého kraje, jejíž výsledky budou známy 30. září. 
Rozhledna se také probojovala do užší nominace v České ceně 

za architekturu, kterou pořádá Česká komora architektů. Přihlášeno do soutěže bylo 
191 děl realizovaných v letech 2015 až 2019 a do užší nominace jich postoupilo 27. Tak 
držme palce, i když probojovat se do užší nominace je také úspěch.

 Začátek srpna bývá ve znamení Svátků skla – Tavení skla dřevem. Letos tomu neby-
lo jinak. Pec se roztopila, sklovina se utavila, ale sledovat práci sklářů při XXIX. roční-
ku bylo možné pouze prostřednictvím on-line přenosů. Důvod byl jasný, letošní epide-
miologická situace a s ní spojená pravidla pro pořádání akcí. Byla to pro nás všechny 
nová zkušenost, ale věříme, že ten XXX. ročník bude s diváky přímo u pece. Pokud 
byste si chtěli prohlédnout výrobky, případně zakoupit, na webu obce najdete odkaz. 

Na přelomu srpna a září přibyly ke květinové výzdobě také nové odpadkové koše.  
U bankomatu a při vstupu na obecní úřad se objevily stojany na dezinfekci. Děkuji fir-
mě RKR  spol. s.r.o., která sídlí u nás v Jedlové, za zhotovení držáků na květiny, odpad-
kových košů a stojanů na dezinfekci, vše zhotoveno dle našich požadavků a za příznivé 
ceny.

Závěrem bych vás chtěla pozvat ke sledování televizního filmu „Skromný klasik 
Luboš Sluka“. Natočila jej ČT a zachycuje životní osudy hudebního skladatele, opo-
čenského rodáka, našeho čestného občana a chalupáře. Premiéra se konala 20. září 
v Opočně, jako dárek k 92. narozeninám, které pan Luboš Sluka v září oslavil. Jeho 
zásluhou se začaly každoročně v srpnu konat benefiční koncerty na záchranu koste-
la sv. Matouše v Jedlové. Moc děkujeme. Film můžete shlédnout na ČT art v pondělí  
19. října od 22 hodin.

Krásné barevné podzimní dny.
 Alena Křížová, starostka

„Mějte dobrou náladu. Dobrá nálada sice vaše problémy nevyřeší, ale naštve tolik lidí 
kolem, že stojí za to si ji užít.“ 

Jan Werich
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Z obecního úřadu

Volby 
 Volby do zastupitelstev krajů a volby do Senátu 
Parlamentu ČR byly prezidentem vyhlášeny na pá-
tek 2. a sobotu 3. října 2020 (případné druhé kolo  
9. a 10. října 2020). První den voleb začíná hlasování  
ve 14 h a končí ve 22 h, druhý den voleb hlasování začíná  
v 8 h a končí ve 14 h.

V Deštném v Orlických horách se bude hlasovat 
jako obvykle v jediném volebním okrsku. Volební 
místností bude tentokrát obřadní místnost v I. po-
schodí obecního úřadu (čp. 61).

Hlasovací lístky budou voličům dodány nejpozději 
3 dny přede dnem voleb. Popřípadě budou k dispozi-
ci ve volební místnosti.

Volební procedura bude probíhat v souladu s hygi-
enicko-protiepidemickými opatřeními.  LZ

Péče o hrob: Jaké máte PoVinnosti?
Většina z nás se na Dušičky nejspíš vypraví na některý z hřbitovů, aby poklidila hrob, 
jeho okolí a jako vzpomínku zde položila květinu či věnec a zapálila svíčku. Jako ná-
jemce hrobového místa ale máte více povinností než pouhý úklid. Tušíte, jaké to jsou?

Uklízet musíte!
Jste-li nájemcem hrobového místa, je ale pravidelná údržba a péče o hrob vaší povin-
ností. Musíte zajistit, aby místo nezarůstalo nevhodným porostem, který by svým 
vzhledem narušoval okolí, průběžně ho na vlastní náklady udržovat tak, aby stav ne-
bránil užívání jiných hrobových míst. Jste také povinni ihned zajistit opravu hrobové-
ho zařízení, pokud např. narušená stabilita ohrožuje zdraví nebo majetek jiných.

Hlaste změny
O tom, k čemu vás nájem hrobového místa zavazuje, pojednává řád pohřebiště. Je to 
zejména údržba hrobového místa, povinnost nahlašovat veškeré změny kontaktních 
údajů a zamatrikování všech zesnulých, jejichž ostatky jsou do hrobového místa ulo-
ženy.

Plaťte nájem
Za hrobové místo se obvykle hradí nájemné na deset let a vypočítává se z výměry. Blí-
ží-li se doba uplynutí nájmu a má-li správce správný kontakt, s platbou se vám obvykle 
připomene.
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Co zahrnují služby
Spolu s nájmem za hrobové místo platíte každému správci hřbitova služby. Obvykle 
zahrnují údržbu dřevin, sečení a úklid trávy, údržbu veřejného hřbitovního zařízení, 
likvidaci odpadů.

Povolení k uložení
Ani s vlastním hrobem či hrobkou si nemůžete dělat, co chcete. K úpravám nad rámec 
běžné údržby je často zapotřebí souhlas příslušné správy. Ukládání ostatků, a to včet-
ně zpopelněných, podléhá zákonu o pohřebnictví a je nutné, aby ho provedla odborně 
způsobilá osoba. Vždy ale musí být takové uložení zamatrikulováno a vždy je nezbytný 
písemný souhlas. Obecní úřad

Ze zasedání zastupitelstva
 Usnesení ze 17. zasedání Zastupitelstva obce Deštné v O. h. ze dne 26. května 2020
— Usnesení č. 1/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách určuje ově-
řovatele zápisu Jaromíra Meiera a Richarda Přikryla, zapisovatelku Lenku Zábran-
skou.
— Usnesení č. 2/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
program zasedání.
— Usnesení č. 3/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bylo sezná-
meno a bere na vědomí informaci o korespondenci s nájemcem pozemku parc.č. 220/2 
a st. č. 313 oba v k.ú. Deštné v Orlických horách.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách nesouhlasí s výsadbou živého plotu na 
pozemku parc.č. 220/2 v k.ú. Deštné v Orlických horách.
— Usnesení č. 4/17/2020 –Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
úpravu rozpočtu k 26. 5. 2020.
— Usnesení č. 5/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bylo sezná-
meno s Vyúčtováním provozu VaK Deštné v Orlických horách za rok 2019 předlože-
ným firmou VODA CZ SERVICE s.r.o., IČ 27545547.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje úhradu provozní ztráty v cel-
kové výši 105 946,89 Kč včetně úpravy rozpočtu.
— Usnesení č. 6/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách ukládá sta-
rostce a místostarostovi v termínu do 30.6.2020 zjistit předpokládanou výši nákladů 
na oplocení objektů pitné vody.
— Usnesení č. 7/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bylo sezná-
meno a bere na vědomí informace ředitelky Základní školy a Mateřské školy Deštné  
v Orlických horách o zápisu do MŠ, ZŠ, zahájení a průběhu výuky a o přijatých opat-
řeních.
— Usnesení č. 8/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v O. h. schvaluje Alenu Křížo-
vou, jako určeného zastupitele, ve věci projednání a pořízení Změny č. 3, kterou pověřuje 
dalšími kroky ve věci pořízení Změny č. 3 Územního plánu Deštné v O. h.
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Pořizovatelem Změny č. 3 územního plánu Deštné v Orlických horách bude Obecní 
úřad Deštné v Orlických horách.
— Usnesení č. 9/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
v přenesené působnosti, na základě § 6 odst. 6 písm. b) zákona 183/2006 Sb., staveb-
ního zákona, uzavření smlouvy s právnickou osobou REGIO, projektový ateliér s.r.o., 
IČ 26002337, se sídlem Hořická 50, 500 02  Hradec Králové, oprávněnou k výkonu 
územně plánovací činnosti (dle § 24 odst. 1) – pro pořízení Změny č. 3 Územního plá-
nu obce Deštné v Orlických horách.
— Usnesení č. 10/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách projedna-
lo žádost na pořízení Změny č. 3 územního plánu XXXX, doručenou dne 3. 4. 2020.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách neschvaluje její zařazení do projedná-
ní ve Změně č. 3 územního plánu z důvodu jejího doručení po stanoveném termínu,  
31. 12. 2019.
— Usnesení č. 11/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
zařazení území obce do územní působnosti Místní akční skupiny POHODA venkova, 
z. s. na období 2021-2027.
— Usnesení č. 12/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
projektovou dokumentaci na akci: „Vodovod a kanalizace – Deštné v Orlických horách 
lokalita Návrší“, stavebník XXXX, projektant XXXX.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách souhlasí:
• s uložením sítí VaK do místní komunikace MK 5c, napojení vodovodu bude  
 na pozemku parc.č. 748/12, napojení kanalizace bude na pozemku parc.č. 748/23,  
 oba v k.ú. Deštné v Orlických horách
• s překopem komunikace MK 5c, jelikož není technicky možný podvrt
• s uložením sítí VaK do místní komunikace MK 6c na pozemku parc.č. 748/49 v k.ú.  
 Deštné v Orlických horách
• s překopem komunikace MK 6c, jelikož není technicky možný podvrt a následným 
uložením potrubí do pozemku mimo asfaltový povrch.
Před započetím prací bude uzavřena smlouva o smlouvě budoucí – služebnosti, kde 
bude uvedeno, že pokud dojde v průběhu pěti let po kolaudaci díla k propadu komuni-
kace v místě překopu v minimální výši 2 cm je investor povinen provést opravu.
Zahájení prací musí být písemně oznámeno minimálně 5 pracovních dnů předem. Při 
realizaci nesmí být zamezen provoz na komunikacích. Po skončení dojde k písemné-
mu převzetí pozemků. 
Po ukončení prací budou pozemky uvedeny do původního stavu, včetně asfaltového 
povrchu. Po skončení prací dojde ke geometrickému zaměření a následnému uzavření 
smlouvy o věcném břemeni – služebnosti.
— Usnesení č. 13/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
projektovou dokumentaci na akci „Rekreační dům, Deštné v Orlických horách“, in-
vestor XXXX, projektant XXXX.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách souhlasí se zpevněním komunikace  
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20 d, na pozemku parc.č. 2055/1 v k.ú. Deštné v Orlických horách na náklady inves-
tora v rozsahu:
• zpevnění bude provedeno v délce cca 59 metrů
• zpevnění bude provedeno dle dodatku č. 1 souhrnné technické zprávy.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách souhlasí se zřízením sjezdu z komuni-
kace 20 d na pozemku parc.č. 2055/1 v k.ú. Deštné v Orlických horách za podmínek:
• sjezd bude vybudován v max. šířce 6 metrů
• zřízením sjezdu a jeho užíváním nesmí být narušeny odtokové poměry povrchové  
 vody, nesmí docházet ke stékání vody na komunikaci. Sjezd musí být udržován  
 v pořádku a naprosté čistotě,
• při stavbě nesmí dojít k ohrožení bezpečnosti a plynulosti silničního provozu,
• před zahájením zemních prací musí být vytyčena všechna podzemní vedení.
— Usnesení č. 14/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
projektovou dokumentaci na akci „Kanalizační přípojka pro č.ev. 124 v k.ú. Deštné  
v Orlických horách parc.č. 90/1, 586/1,1985/6,1985/2, 1976/2, 608/1“ investor 
XXXX, projektant XXXX.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách souhlasí:
• s uložením potrubí do místních komunikací MK 10 c na pozemku parc.č. 1985/2,  
18 c na pozemku parc. č. 1985/6, 14 c na pozemku parc.č. 1976/2 a do pozemku parc.č. 
608/1, všechny v k.ú. Deštné v Orlických horách
• s překopem komunikací MK 10 c, 18 c, 14 c, jelikož není technicky možný podvrt.
Před započetím prací bude uzavřena smlouva o smlouvě budoucí – služebnosti, kde 
bude uvedeno, že pokud dojde v průběhu pěti let po kolaudaci díla k propadu komuni-
kace v místě překopu v minimální výši 2 cm je investor povinen provést opravu.
Zahájení prací musí být písemně oznámeno minimálně 5 pracovních dnů předem. Při 
realizaci nesmí být zamezen provoz na komunikacích. Po skončení dojde k písemné-
mu převzetí pozemků. 
Po ukončení prací budou pozemky uvedeny do původního stavu, včetně asfaltového 
povrchu. Po skončení prací dojde ke geometrickému zaměření a následnému uzavření 
smlouvy o věcném břemeni – služebnosti.
— Usnesení č. 15/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách neschva-
luje projektovou dokumentaci na stavbu: „Deštné v Orlických horách, p.č. 939/3-
kNN“, včetně přiložené Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene -slu-
žebnosti.
— Usnesení č. 16/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
pořádání akce „Svátky skla – tavení skla dřevem XXIX. ročník“ on-line přenosem.
— Usnesení č. 17/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
přijetí neinvestiční dotace ve výši 80.000,- Kč a Smlouvu o poskytnutí dotace z roz-
počtu Královéhradeckého kraje č. 20RGI02-0022 na akci „Svátky skla – tavení skla 
dřevem XXIX. ročník“.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy.
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— Usnesení č. 18/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
přijetí investiční dotace ve výši 291.000,- Kč a Smlouvu o poskytnutí dotace z dotač-
ního fondu Královéhradeckého kraje č. 20POVU1-0118 na akci: “Oprava veřejného 
osvětlení (modernizace) – druhá etapa“.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy.
— Usnesení č. 19/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bylo se-
známeno a bere na vědomí předloženou architektonickou studii „Adaptace kulturního 
sálu v tělocvičně základní školy Deštné v Orlických horách“, zpracovanou XXXX. 
— Usnesení č. 20/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách neschva-
luje příspěvek ve výši 5.000,- Kč na provoz Linky bezpečí, z.s., IČ 61383198, se sídlem 
Ústavní 95, 181 02  Praha 8.
— Usnesení č. 21/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bylo se-
známeno s navrženou změnou hodin pro veřejnost – pošta Deštné v Orlických horách. 
Zastupitelstvo obce s navrženou dobou nesouhlasí, neboť neodpovídá potřebám ob-
čanů obce.
Zastupitelstvo obce pověřuje starostku obce dalším jednáním s Českou poštou s.p.
— Usnesení č. 22/17/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách souhlasí 
s umístěním sídla spolku YOUR FREESTYLE ACADEMY na adrese Deštné v Orlic-
kých horách čp. 61.

Jednání zastupitelstva obce s dodrženými covidovými opatřeními 
– rozestupy, ochranou nosu a úst.
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 Usnesení z 18. zasedání Zastupitelstva obce Deštné v Orlických horách ze dne 
25. června 2020
— Usnesení č. 1/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách určuje 
ověřovatele zápisu Jaromíra Meiera a Kateřinu Tenchovou Dismanovou, zapisovatel-
ku Lenku Zábranskou.
— Usnesení č. 2/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
program zasedání.
— Usnesení č. 3/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách ve složení 
Alena Křížová, Jaromír Meier, Eva Kotyzová, Arpád Lörincz, Petr Prouza, Richard 
Přikryl, Martin Struhař, Kateřina Tenchová Dismanová schvaluje výsledek hospoda-
ření příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola Deštné v Orlických ho-
rách, IČ 75015919, za rok 2019 bez výhrad a připomínek v rozsahu těchto finančních 
výkazů:
• rozvaha 12/2019
• výkaz zisku a ztrát 12/2019
• příloha účetní závěrky 12/2019
— Usnesení č. 4/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
převod hospodářského výsledku hospodaření příspěvkové organizace Základní škola 
a Mateřská škola Deštné v Orlických horách, IČ 75015919, za účetní období roku 2019 
ve výši 112.656,84 Kč do rezervního fondu.
— Usnesení č. 5/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách ve složení 
Alena Křížová, Jaromír Meier, Eva Kotyzová, Arpád Lörincz, Petr Prouza, Richard 
Přikryl, Martin Struhař, Kateřina Tenchová Dismanová schvaluje účetní závěrku obce 
k 31. 12. 2019 bez výhrad a připomínek v rozsahu těchto finančních výkazů:
• rozvaha 12/2019
• výkaz zisku a ztráty 12/2019
• příloha účetní závěrky 12/2019
• závěrečná inventarizační zpráva za rok 2019
• zpráva o provedení finanční kontroly
— Usnesení č. 6/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
Závěrečný účet hospodaření obce Deštné v Orlických horách za rok 2019 včetně zprá-
vy o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2019 s vyjádřením souhlasu s celoroč-
ním hospodařením „bez výhrad“. 
— Usnesení č. 7/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
záměr pronájmu části pozemku parc.č. 660/1 v k. ú. Deštné v Orlických horách.
— Usnesení č. 8/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
záměr prodeje pozemku parc.č. 432/1 v k.ú. Jedlová v Orlických horách.
— Usnesení č. 9/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvalu-
je zrušení předkupního práva – ruší předkupní právo a zánik výhrady práva zpětné 
koupě u pozemků st. č. 2341 a parc. č. 660/9, oba v k. ú. Deštné v Orlických horách, 
vlastník XXXX,  z důvodu splnění podmínek sjednaných v kupní smlouvě.
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— Usnesení č. 10/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
pronájem bytu 3+1 v čp. 125 (byt nad školní jídelnou, XXXX, od 1. 9. 2020 na dobu 
určitou, po dobu pracovního poměru v Základní škole a Mateřské škole Deštné v Or-
lických horách ve funkci pedagogického pracovníka.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem nájemní 
smlouvy.
— Usnesení č. 11/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bylo se-
známeno se žádostí nájemníků v čp. 164 o zlepšení zabezpečení čp. 164 – výměna dve-
ří a oprava domovních zvonků.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku a místostarostu 
zjištěním technických možností výměny dveří a domovních zvonků, včetně zjištění 
předpokládaných nákladů v termínu do příštího zasedání zastupitelstva obce.
— Usnesení č. 12/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
žádost Evy Perné, XXXX, IČ 03053474, o prominutí měsíčního nájemného z nebyto-
vého prostoru v čp. 133 ve výši 4.000,- Kč.
— Usnesení č. 13/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvalu-
je žádost Romany Matějů, XXXX, IČ 72793635 o prominutí čtvrtletního nájemného  
z nebytového prostoru v čp. 132 ve výši 1.000,- Kč.
— Usnesení č. 14/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
Základní škole a Mateřské škole Deštné v Orlických horách, IČ 75015919, přijetí dota-
ce z dotačního fondu Královéhradeckého kraje ve výši 10.000,- Kč na realizaci projek-
tu s názvem „Kreativitou a fyzickou zdatností proti nešvarům společnosti“.
— Usnesení č. 15/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bylo se-
známeno a bere vědomí informace ředitelky školy o předpokládaném počtu žáků ve 
školním roce 2020/2021.
— Usnesení č. 16/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schva-
luje rámec zadávacího řízení na zakázku malého rozsahu na akci: „Oprava veřejného 
osvětlení (modernizace) – druhá etapa“:
• seznam staveb realizovaných za posledních 5 let, doložení minimálně tří  
 dokončených staveb obdobného charakteru, každou v min objemu 300 tis. bez DPH
• pojištění odpovědnosti za škodu ve výši min 2 mil. Kč.
Zastupitelstvo pověřuje starostku zajištěním výběrového řízení.
— Usnesení č. 17/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
seznam firem, které budou obeslány v rámci zakázky malého rozsahu na akci: „Opra-
va veřejného osvětlení (modernizace) – druhá etapa“:
• ERMO, spol. s.r.o., IČ 15062201, Na Střezině 694/1, 500 03  Hradec Králové
• ERAMONT s.r.o., IČ 26001381, Balbínova 1091/10, 500 03  Hradec Králové
• ELIN spol. s r.o., IČ 48153982, Pražská 66, 500 04  Hradec Králové
— Usnesení č. 18/18/2020 
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje komisi pro otevírání obálek 
a hodnocení nabídek v rámci zakázky malého rozsahu na akci: „Oprava veřejného 
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osvětlení (modernizace) – druhá etapa“:
Členové komise:     Náhradníci:
 1. Alena Křížová    1. Ing. Petr Prouza
 2. Jaromír Meier    2. Arpád Lörincz
 3. Jan Hlaváček
— Usnesení č. 19/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
projektovou dokumentaci na stavbu: „Deštné v Orlických horách, p.č. 939/3-kNN“, 
investor ČEZ Distribuce a.s. Děčín, IČ 24729035, s tím, že bude proveden protlak pod 
komunikací 9c nacházející se na pozemku parc. č. 2032 v k. ú. Deštné v Orlických ho-
rách. S překopem komunikace nebude souhlas vydán.  
— Usnesení č. 20/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. 
IV-12-2020064-SOBS VB/01, Deštné v Orlických horách, p.č.939/3-kNN s ČEZ Dis-
tribuce a.s., IČ 24729035, se sídlem Děčín IV-Podmokly, Teplická 874/8, PSČ 405 02.
Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách pověřuje starostku podpisem smlouvy.
— Usnesení č. 21/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách bylo se-
známeno se záměrem výstavby Apartmány Deštné v Orlických horách na pozemcích 
p.č. 1150/5, 1145/2, 1152, st. 6/12, vše v k.ú. Jedlová v Orlických horách. Souhlas se 
stavbou bude vydán po předložení projektové dokumentace.
— Usnesení č. 22/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvalu-
je projektovou dokumentaci ke stavebnímu povolení na akci: „Oprava a rekonstrukce 
lesní cesty „BUNKROVKA“, Deštné v Orlických horách“, investor Lesy České repub-
liky, s.p., Přemyslova 1106/9, 500 08 Hradec Králové, zpracovatel Ing. Zdeněk Laube 
– ENPRO, IČ 11073888, za podmínky, že v rámci akce dojde k opravě místní komu-
nikace 10c na pozemku parc.č. 1985/2 v k.ú. Deštné v Orlických horách v úseku od 
křižovatky se silnicí II/310 po křižovatku s lesní cestou „BUNKROVKA“.
— Usnesení č. 23/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
projektovou dokumentaci pro stavební řízení na akci: „II/321 Deštné v Orlických ho-
rách – sesuv gabionové zdi“, investor Královéhradecký kraj, Pivovarské náměstí 1245, 
500 03  Hradec Králové, projektant Dopravně inženýrská kancelář, s.r.o., Bozděchova 
1668, 500 02  Hradec Králové s tím, že pozemek parc. č. 432/1 v k. ú. Jedlová v Orlic-
kých horách je dotčen převodem vlastnických vztahů.
— Usnesení č. 24/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schvaluje 
projektovou dokumentaci pro ohlášení stavby „PP Bělé č. 1 – tůň Deštné“, investor 
LČR s. p. Přemyslova 1106/19, 500 08  Hradec Králové, projektant Ing. Jiří Ježek, IČ 
88557944, za podmínky:
• investor oznámí zahájení prací pět pracovních dnů předem
• všechny pozemky v majetku obce, dotčené stavbou budou uvedeny do původního  
 stavu a předány vlastníkovi
• místní komunikace bude v průběhu stavby průjezdná 
• v průběhu stavby bude komunikace udržována v čistotě a pravidelně uklízena
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— Usnesení č. 25/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách mění 
usnesení č. 16/16/2020 z 10. března 2020 následovně: Zastupitelstvo obce Deštné  
v Orlických horách schvaluje příspěvek ve výši 10.000,- Kč Pes senior, z.s., IČ 
27017192, se sídlem čp. 222, 516 03 Lukavice, na opravu kotců. 
— Usnesení č. 26/18/2020 – Zastupitelstvo obce Deštné v Orlických horách schva-
luje dar ve výši 5.000,- Kč NA KOLE DĚTEM – nadační fond Josefa Zimovčáka, IČ 
29235715, se sídlem Na Hrázi 224, 698 01  Veselí nad Moravou na financování spor-
tovního projektu na podporu onkologicky nemocných dětí „Na kole dětem“.
 Alena Křížová, starostka

Přijatá usnesení ze zasedání Zastupitelstva obce Deštné v Orlických horách najdete 
také na: http://www.obec-destne.cz/urad-2/

Pozn. Na základě Zákona o ochraně osobních údajů a GDPR neuvádíme některé cit-
livé údaje.

Z historie

čechy – orlické hory

Díl V. hory orlické + stěny

klečkoV

  A nad tou okotěšnou zelená modrojasná klenba nebes. – Ty dvě barvy tu převládají  
a jaká přece rozmanitost i harmonie!

Jak asi vypadalo údolí to za dávných časů, kdy tudy ani žádné cesty nebylo! Bylo 
opuštěnější zajisté a jistě také divočejší.

Ó nikoliv! Hle, tam nade 
mlýnem na té ostrožně, ko-
lem níž Alba šumíc plyne, hle 
z lesa prokmitají hnědé a om-
šelé zbytky hradních rozva-
lin. – Hleď bystřeji a poznáš, 
jak ostroh je dvakráte překo-
pán, aby dvojí ten příkop uči-
nil vlastní hrad nedobytným. 
A přece byl ztečen a přece 
vzal za své a zanikl tu tak v té 
lesní samotě, že okolí, jemuž 
kdysi vládl a jež snad hrůzou 
naplňoval, zapomnělo na 
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jeho původní jméno, i na jméno jeho někdejších držitelů. Jen pověst o rytíři a unesené 
milence, kvůli níž byl hrad obléhán a dobyt, lid si vypravuje, nazývaje rozvalinu „Kleč-
ky“ neboli „Klečkov“.

Teprve prof. Sedláček ve svém znamenitém díle o hradech českých vynesl  jméno 
jeho i dějiny na jevo. “Nový Hrad“ se nazývala tato v lesích osamělá pevnůstka, vy-
stavěná v XV. století. Z téhož spisu víme, že Nový Hrad patříval také panu Jiříkovi  
z Poděbrad, slavné paměti, a že posádka jeho zde tu zápasila s pověstným Janem 
Koldou ze Žampachu a Náchoda, a že hrad ten již v XV. století vzal za své. Neradi se 
loučíme s tímto nejkrásnějším místečkem naší pouti údolím řeky Alby. Jeť zajisté také 
jedním z nejkrásnějších v Horách Orlických a bez nadsazování možná říci, že není po 
všem Českém království mnoho takových.
 Společnou prací spisovatelů a umělců českých

Veda Fr. Ad. Šubert a F. A. Borovský, 
v Praze 1883 vydavatel a nakladatel J. Otto

Vybral W
Pokračování příště.

PokračoVání kroniky Pana Páchy – rok 1959, 3. čtVrtletí
 Kronika je psána ručně, někde obtížně čitelná, text je zachován až na drobné úpravy. 
Dny, kde se opakuje podobné počasí, nejsou uváděny, novinové články, jsou vynechá-
ny. 

Začátek července 1959 chybí.

10. července 1959, pátek
Po celý den jasno a ohromné vedro. Tyto teploty se pohybují kolem 35 °C. Nebývalá 
parna za několik let. Ve Španělsku dosahují teploty 50 °C, mnoho případů úmrtí úpa-
lem.

11. července, 1959 sobota
Opět parný den, teploty se stupňují, dosahují až 36 °C. Měl jsem hodně práce v krámě.

12. července 1959, neděle
Neobvyklá vedra, trvají i nadále. Teploty stále stoupají. Tato vedra procházejí celou 
Evropou. U nás v ČSR se teploty pohybují od 35 °C a byla u nás naměřena teplota  
40 °C. Toto parné počasí předpovídají ještě asi na 3 dni. Na dnes místy bouřky.

13. července 1959, pondělí
Oblačno, stále vedra, ale již mírnější. Dnes večír se na Plasnicích zabili dva na moto-
cyklu. Pohl z Osečnice a Grulich z Proloha nad Skuhrovem. Vrazili na motocyklu do 
autobusu.
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15. července 1959, středa
Oblačno, vítr, chladněji. Dnes už mám v Deštném práce dost.

16. července 1959, čtvrtek
Silný severovýchodní vítr po celou noc a den a dešťové přeháňky, chladno. Dnes v 10 
hodin dopoledne zemřel děda (Kunc) ve věku 86 let. Měl pěknou smrt. Usnul tiše. Byl 
jsem jej holit. Když jsem ho holil, byl v agonii a ještě slabě dýchal, nic nevěděl. Asi za 10 
minut po oholení zavřel oči a zemřel. To jsem tam ještě byl. Měl pěknou bezbolestnou 
smrt.

18. července 1959, sobota
Deštivé a větrné počasí trvá. Fouká horský vítr. Dnes měl ve Skuhrově pohřeb děda 
Kunc.  Pohřeb se konal za deštivého počasí.

20. července 1959, pondělí
Dnes opět zase šprachta vody. Bouřka. V Dobrušce byla celozávodní schůze. Byl jsem 
též. Bylo vyhodnoceno 6 zaměstnanců z různých středisek. Byl jsem vyhodnocen též. 
Dostal jsem 200,- Kč.

21. července 1959, úterý
Po celý den silné dešťové přeháňky. Dnes mám narozeniny (46 let).

22. července 1959, středa
Opět zamračeno, mrholí po celý den. Pracuji doma a mám práce dost.

23. července 1959, čtvrtek
Hustá mlha, mrholí po celý den. Špatné počasí ohrožuje žně, které již měly probíhat. 
Žito a ječmen vzrůstá. Dnes se stala velká autonehoda v Králové Lhotě za Meziříčím. 
Tatra 111 narazila v plné jízdě na „dočku“. Náraz byl tak prudký, že ze 111 úplně vylít 
motor ven, 3 osoby v nemocnici. Škoda na obou vozidlech se zatím odhaduje na 40 tisíc.

24. července 1959, pátek
Dnes se počasí přes den částečně zlepšilo a oteplilo. Řeky v Čechách následkem deště 
rozvodněny.

25. července 1959, sobota
Oblačno, ale počasí se lepší. Máme před poutem, práce dosti.

26. července 1959, neděle
Krásné počasí, teploty dosahují až 29 °C. Bouřkové přeháňky. Máme pout. Jest u nás 
teta Horákova z Chocně.
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31. července 1959, pátek
Stále trvají slabší dešťové přeháňky. Toto počasí brzdí sklizeň obilovin. Tento měsíc se 
vyznačoval stále deštivým počasím.

3. srpna 1959, pondělí
Silně oblačno, silné dešťové přeháňky.  Navečír zdejší Svazarm cvičil ve střelbě z malo-
rážek a jeden mladík prostřelil mladému Homesovi obě nohy ve stehně. Budou z toho 
mít hoši popotahování. Druhá příhoda, na Výzkumu Franta Křížů zmlátil správce. Byl 
ihned propuštěn.

7.  srpna 1959, pátek
Počasí se začíná lepšit. Oblačno, otepluje se. Letos teprve teď začínají růst houby.

9. srpna 1959, neděle
Oblačno, celý den dusno, navečír bouřka. Zase jsem ráno nasekal další kus trávy na 
sušení.

10.  srpna 1959, pondělí
Bouřkové přeháňky s deštěm, po celý den dusno. Dnes v poledne narazil motocyklista 
Straka do nákladního automobilu, který naboural ze zadu. Odvezen do nemocnice, 
zraněn na noze.
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14. srpna 1959, pátek
Oblačno, bouřkové počasí trvá. Tento týden prochází celou Evropou stále vlna přírod-
ních katastrof. U nás byla ve čtvrtek tůze postižena Šumava průtržemi mračen. Voda 
ve Vltavě stoupla v krátké chvíli o 3,25 m nad normál. Dnes manželka s dcerou odjely 
do Ostravy na návštěvu.

15. srpna 1959, sobota
Oblačno, dusno v odpoledních hodinách se přihnala bouře s velikým lijavcem. Na 
několika místech zde uhodilo. Telefon poškozen, nefunguje. Asi 2 rádia spálena. Lilo 
přes dvě hodiny.

18. srpna 1959, úterý
Oblačno, na den teplo, k večeru o ½ 6. hodině se přihnala od hor krátká bouřka se sil-
ným deštěm. U nás v Deštném začínají žně a počasí stále zlobí. Tento měsíc převzala 
Jednota (spotřební družstvo) budovu Oldřicha Hofmana na sebe. Budovu převzalo 
bez náhrady.

19. srpna 1959, středa
Oblačno, okolo Deštné večer bouří. Náš Zdeněk dnes odjel do Hradce Králové, do uč-
ňovské školy holičské. Budou odjíždět na chmelovou brigádu. Jde prvně z domu do 
světa. Už mu dneškem začíná život. Dej Bůh, aby ho provázel šťastně.

21. srpna 1959, pátek
Oblačno, teploty se pohybují kolem 28 °C. Žně v našem kraji se vydařily, obilí sype 
velice pěkně a jest skorem po žních.

24. srpna 1959, pondělí
Opět krásně, vedro 31 °C, klidno. Dopoledne jsme byli s koňmi v lese.

29. srpna 1959, sobota
Oblačno citelně chladno. Dnes před výletem na Moravu jsem spal v Provozi.

30. srpna 1959, neděle
Krásné slunné počasí. Dnes ráno jsme vyrazili v 4 hod. z Dobrušky na dvoudenní 
zájezd na Moravu. Dopoledne jsme navštívili hrad Bouzov a podzemní jeskyně v Ja-
voříčku. Na obou místech bylo velice krásně. Zvláště se mi líbily jeskyně krápníkové  
v Javoříčku. Hrad Bouzov jest také velice pěkný. Po prohlídce těchto dvou míst jsme 
jeli na Přerov, Olomouc a Gottwaldov. V Olomouci jsme obědvali. Olomouc je staré 
historické město, jezdí tam tramvaje. Shlédli jsme tam bývalý arcibiskupský palác  
a kostel v gotickém stylu. Kus krásného umění. Gottwaldov jest velice krásné město  
v moderním slohu. Jezdí tam též tramvaje. Po prohlídce Gottwaldova jsme jeli do Ho-
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donína na noc. Spali jsme přepychově v Grandu u nádraží a druhá parta v hotelu Cen-
trum ve středu města. Hodonín je velice pěkné město, výstavné.

31. srpna 1959, pondělí
Z rána krásně, přes den oblačno. Z Hodonína jsme se vypravili na výlet do Lednice. 
Po prohlídce krásného zámku a minaretu, který má 306 schodů, odkud jest krásný 
výhled na všechny strany. Při jasném počasí jest vidět až do Rakouska. Dále jsme 
jeli na Mohelnici a Mikulov. Mikulov jest blízko rakouské hranice. Jest tam též hrad. 
Město jest šeredné v desolátním stavu. Od tam tud jsme jeli do Brna. V Brně jsme byli  
ve 4 hodiny odpoledne. V Brně jsme se rozdělili na dvě party, jedna parta jela na pře-
hradu a my jsme šli na prohlídku Špilberku, staré pevnosti. Po této prohlídce jsme 
chodili po Brně. Ze Špilberku jest krásný pohled na celé Brno. Večír jsme odjížděli  
o ½ 9. hod. Do Dobrušky jsme dojeli o ½ 1. v noci. Na tento zájezd budeme mít pěkné 
vzpomínky. Byl velice pěkný a byli jsme spokojeni. Měli jsme dobrého řidiče p. Verne-
ra. Jeli jsme jak rychlíkem.

Začátek září 1959 chybí.

14. září 1959, pondělí
Nadále krásně, teploty se pohybují kolem 25 °C. Veliké sucho, nedostatek vody. Pracu-
jeme se Zdeňkem celý den o dříví.
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16. září 1959, středa
Opět krásný den, teplo asi poslední, poněvadž hlásí změnu v počasí a tlakoměr klesá.

18. září 1959, pátek
Ráno přímrazek, na den slunečno, krásně, teplo 16 °C až 18 °C. Vše jest v přírodě při-
mrzlé.

19. září 1959, sobota
Ráno úplně šedivo, na den krásně slunečno.

20. září 1959, neděle
Ráno přímrazek, na den velice krásně. Přivezli jsme dopoledne fůru dřeva. Dlouhé 
jsme odpoledne zpracovali.

21. září 1959, pondělí
Po raním přímrazku, na den krásně, slunečno, teplo. Po celý den děláme dříví doma. 
Udělal jsem fůru práce.

22. září 1959, úterý
Oblačno, slabé dešťové přeháňky, chladno. Dnes jsem onemocněl, dostal jsem střevní 
chřipku, ležím doma.

23. září 1959, středa
Opět slabé dešťové přeháňky, které nestojí vůbec za to, zamračeno. Ležím již druhý 
den.

24. září 1959, čtvrtek
Oblačno, klidno, slunečno. V Deštném začala bramborová kampaň. Já jsem ještě ne-
mocen, katar střevní nechce slevit.

28. září 1959, pondělí
Oblačno, slabé dešťové přeháňky. Dnes je svátek Sv. Václava. Vybrali jsme brambory, 
brambory jsou krásné, suché a dosti. Letos jest velice úrodný rok na brambory. Bram-
bor jest všude nebývalé množství. Manželka ulehla na tu samou nemoc jako já, střevní 
chřipka, strašně tady řádí.

30. září 1959, středa
Oblačno, chladno, ranní mrazík kolem -4 °C. Tento týden se Hlaváčkovi Vildovi odstě-
hoval pan Mrkvička bratr Františka Mrkvičky, který zde už bydlí několik let.

 Přepsal, upravil a doplnil: Jan Hlaváček
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ProDeJ šeDiVinské školy
 V Šedivinách, krásné osadě v podhůří Orlických hor, se na jednom klidném místě 
mezi starými stromy v zapadlém údolíčku nachází budova staré školy z konce 19. stole-
tí. Děti se tu učily do roku 1945. Od té doby mezi bytelnými zdmi plyne čas zvolna a po-
tichu. Dlouhodobé nájemníky ubytované národním výborem v někdejším učitelském 
bytě potkávali v 70. letech návštěvníci vesnického kina provozovaného v někdejší tří-
dě. Kolik zábav a plesů se tu odehrálo, kolik urputných pingpongových zápasů tady 
svedla místní omladina. Doba se mění, budova nemládne. Obec Kounov, pod kterou 
osada Šediviny spadá, nemá ze staré školy finanční prospěch a už s ní nechce mít žád-
né starosti. Škola je na prodej.

Školu dříve aktivně 
využívala především 
generace lidí, kteří  
v Šedivinách a okolních 
samotách opravdu žili. 
Dnes jsou tu zejmé-
na chalupáři. Nikdo  
z blízkého okolí nemá  
v současnosti dosta-
tek financí a energie se  
o školu starat a naplnit 
ji ekonomicky udržitel-

ným životem. Jakkoliv to zní utopicky, zkoušíme najít „osvíceného“ zájemce, který 
by do tohoto místa navrátil život a radost. Ideálně bychom si představovali někoho, 
kdo hledá dům v přírodě, ale zároveň by se o něj rád občas podělil s dalšími tvořivými 
lidmi. Snad by bylo možné zachovat školu co nejvíce takovou, jaká je. V prosluněné 
velké třídě i menších místnostech by lidé mohli společně meditovat, tvořit, povídat si 
spolu, hrát na hudební nástroje, cvičit, tančit, poslouchat besedy a přednášky, učit se, 
být součástí představení, zkrátka si užít společný přítomný okamžik. Před budovou  
i za ní je dostatek místa na ohniště a opodál bublá potůček. Vypadalo to tu skoro stejně 
před 10 lety, před 20 lety i před 40 lety. Pokud si budovu koupí někdo k čistě osobním 
účelům, pravděpodobně krásné bezčasí tohoto místa zanikne.

To je asi to hlavní, co jsme zde chtěli sdělit. Obec by si za školu představovala zhru-
ba dva miliony. Technický stav budovy bude vyžadovat další nemalé investice. To jsou 
věci, které jsou z určitého pohledu podstatné, ale věříme, že pro někoho by to nemusel 
být zas takový problém.

Pokud Vás obsah tohoto sdělení oslovil či zaujal a chcete se dozvědět více, případně 
se přijet podívat, kontaktujte nás prosím e-mailem na adrese skola.sediviny@email.cz

S přátelským pozdravem za Šedivinský spolek 
Svatoslav Hofman 
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Ze školy
netraDiční Výlet naší školky – Po stoPách kačenky
 Na konci školního roku dne 23. 6. jsme vyrazili na výlet zvaný „Po stopách Kačen-
činých“. Sesbírali jsme osm razítek na kartičku Kačenčiny naučné stezky. Při zastave-
ních děti plnily úkoly, poznávaly květiny, počítaly, zpívaly i cvičily. Pilné nožky je do-
nesly až k chatě Kristýně, kde je hodný pan Zachariáš obdaroval lízátky. U autobusové 
zastávky jsme nasedli do autobusu s panem Lörinczem a jeli na Mnichovou. Po milém 
uvítání paní Lörinczové se děti pustily do hry na pískovišti, houpačkách a trampolí-
ně. Velký hlad přerušil hru a děti si pochutnaly na opečených buřtících nabalených od 
maminek. Po jídle přišla na řadu zvířátka. Děti nakrmily koníky, podívaly se do stáje  
a seznámily se s péčí o ně.

Výlet byl moc pěkný, děti spokojené. Chtěli bychom poděkovat manželům Lörinczo-
vým za připravený program a pohoštění v jejich pěkném prostředí.

S díky děti a učitelky MŠ Deštníček

ZaháJení školního roku

  V úterý, 1. 9. 2020, jsme se již tradičně sešli v tělocvičně školy a slavnostně zahájili 
nový školní rok. Přivítali jsme nejen naše prvňáčky, ale i nové žáky a nové kolegy. Za-
hájení se zúčastnila paní starostka Alena Křížová, která všem popřála šťastné vykro-
čení do následujícího roku. Všichni doufáme, že jej budeme moci absolvovat ve škole, 
nikoliv distančně a že bude možné uskutečnit plánované akce, alespoň ty tradiční.  

Mezi ty patří Drakiáda , kterou plánujeme na 22. 10., Dušičkový pochod s kavárnič-
kou  3. 11. a Adventní dílny.
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V tomto školním roce bychom také rádi pokračovali ve sportovních akcích, i když 
sportovní soutěže dostaly, alespoň na 1. pololetí, stopku. Nicméně se chystáme  ale-
spoň dvakrát vyjet na stadion v Dobrušce, kde se našim sportovcům v loňském roce 
moc líbilo.

Na podzim také zahájíme ve spolupráci s lyžařským oddílem TJ Sokol Deštné pří-
pravu na lyžařské výcviky. Žáci naší školy absolvují ukázkové tréninky s Radkou Ja-
koubkovou, které tímto předem děkuji.

Pevně věřím, že se nám alespoň tyto akce vydaří. Všem žákům a kolegům přeji 
úspěšný školní rok 2020/2021.
 Mgr. Hana Brychtová, ředitelka školy

se sokolem Do žiVota

  V letošním školním roce se naše školka přihlásila do projektu „Se Sokolem do života 
aneb Svět nekončí za vrátky, cvičíme se zvířátky. Záměrem tohoto projektu je „pohyb 
jako každodenní potřeba dětí“. Podporuje zájem o aktivní sportování, vede děti k tý-
mové spolupráci a radosti ze splnění úkolů. Obsahem projektu jsou přirozená cvičení 
– atletika, obratnost- gymnastické dovednosti, manipulace s míčem, netradiční čin-
nosti a rozvíjení poznání.

Po celý cvičební rok nás bude provázet pět zvířátek, která budou děti motivovat  
k plnění úkolů a zpříjemní nám cvičení. Každé dítě bude mít svůj deníček a jako odmě-
nu za správně provedený úkol si nalepí samolepku. Na konci roku bude na každého, 
čekat odměna za vytrvalost a snahu něco nového se naučit.

Naďa Klárová

organiZace školního roku 2020/2021 
Podzimní prázdniny: 29. 10. – 30. 10. 2020
Vánoční prázdniny: 23. 12. 2020 – 3. 1. 2021
Pololetní prázdniny: 29. 1. 2021
Jarní prázdniny:  8. 2. – 14. 2. 2021
Velikonoční prázdniny: 1. 4. 2021
Hlavní prázdniny: 1. 7. – 31. 8. 2021

informace Pro stráVníky

  Z důvodu nařízení KHS bude zatím výdej obědů pro cizí strávníky stejný jako v ob-
dobí před koncem školního roku.

Od 1. 9. 2020 si strávník svůj, označený a čistý jídlonosič dopraví do 9.30 hod do ŠJ 
na vyhrazené místo / stůl za vstupními dveřmi do ŠJ ve spojovací chodbě se ZŠ / tam 
bude opět v době od 11.00 hod. připravený k vyzvednutí.

Odhlašování a přihlašování obědů prosíme opět telefonicky, SMS a nebo emailem.
Tel. 739037209
email. jidelna.zsdestne@seznam.cz
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nechám si ji přivézt do školy. Pro řadu z nich je dlouhodobější úsilí naprosto sprosté slovo. To 
se prostě nenosí! Čtvrtým faktorem je pak fakt, že i když učitel chce žákům „šlápnout na krk“, 
je nakonec vždycky na straně poražených, protože si lemplové stěžují na České školní 
inspekci a tam jim dá za pravdu každý. Teplé místečko je teplé místečko … Jeden příklad za 
všechny. Kamarádka učila na škole, kam přišla holka z Arménie s poruchami chování. Běhala 
po škole s nožem, vyhrožovala spolužákům zabitím, včetně jejich rodin, učitelům nadávala do 
čů*áků... Když se ji pokusila škola vyloučit, podala si rodinka stížnost. Zřizovatel si na školu 
došlápl s tím, jak je možné, že nedokáže integrovat někoho z jiného civilizačního okruhu ... 

Takže se nedivme tomu, co ze škol vychází, v čem jsme nuceni žít a s čím do budoucna 
musíme počítat. A to do takto „fungujících“ tříd, kde už to většina učitelů v sobě vzdala a je 
vnitřně znechucena (když se ještě přihlédne k finančnímu ohodnocení), přijde novela 
školského zákona, do běžných tříd budou přicházet žáci sociálně zanedbaní a ve velké míře 
s těžkým zdravotním postižením. Přeje si to opět EU a její přání = rozkaz, a naše ministerstvo 
není proti, tak to tak bude a my ostatní, „těšme se“!   

 

To jsme, přátelé, chtěli?! Já tedy ne, komunista jsem nikdy nebyl a svoje vzdělání jsem nabyl 
poctivě s trvalými vědomostmi …    

Z kultury

křišťáloVý koncert
 …tak byl nazván letošní koncert v rámci akce Svátky skla – Tavení skla dřevem. 
Přestože akce samotná byla bez diváků, pouze on-line přenosy, koncert byl přístupný 
veřejnosti.

O krásný hudební zážitek se zasloužili Ladislav Kozderka – trubka, Jakub Hrubý 
– baryton, Přemysl Kšica – varhany. V závěru zazněla světová premiéra skladby hu-
debního skladatele Luboše Sluky OTČE NÁŠ. Mistr sám, byl na koncertu přítomen,  
a tak to byl malý dárek k jeho 92. narozeninám, které oslavil v září. Koncert byl zvláštní 
nejen svým názvem, ale také tím, že výtěžek z dobrovolného vstupného byl věnován na 
opravu kostela sv. Matouše v Jedlové, neboť se každoroční tradiční benefiční koncert 
na jeho záchranu nemohl, vzhledem k probíhajícím opravám, konat přímo v kostele sv. 
Matouše. Na dobrovolném vstupném se podařilo se vybrat neuvěřitelných 17.500,- Kč, 
které byly předány panu faráři Tomáši Hoffmannovi.

Křišťálový koncert se konal za podpory Královéhradeckého kraje a za účasti hejt-
mana Jiřího Štěpána, náměstkyně hejtmana pro kulturu a památkovou péči Martiny 
Berdychové a člena rady Pavla Hečka, mající v gesci cestovní ruch. AK

Výlet Pro seniory
 Každý člověk má představu o ideálním výletu jinou. Pro někoho to je celodenní výš-
lap, jiný si rád projde město, navštíví památky, další touží objevit nepoznané a vydat se 

Vybral W
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kamsi daleko. Někomu stačí pouze vytáhnout 
paty z domova a dopřát si kávičku se zákuskem. 

I letos jsme se snažili dodržet tradici a mno-
hým splnit cestovatelský sen.  S ohledem na 
dobu, opatření a zdraví jsme zvolili trasu na 
katastru naší obce a turistické cíle dopředu pro-
zradili.  

A jak jsme vloni slíbili, tak jsme učinili. Vy-
vezli jsme naše starší spoluobčany na Velkou 
Deštnou. 

Nejvyšší vrch Orlických hor poskytuje 
za příznivých podmínek jeden z nejhezčích 
kruhových rozhledů. Kromě nejvyšších hor-
stev České republiky se můžete pokochat  
i pohledem na kopce v blízkém Polsku. 

Bohužel, 18. června by se mlha dala krájet  
a ani z nové rozhledny nic vidět nebylo. Předsta-
vy měly zelenou!

A bylo o čem povídat. Jaké je počasí? O tom, 
kdy tam kdo byl naposledy? Jak je to dlouho? 
Jak to tenkrát vypadalo? Co tam stálo?

Mnohé otázky nám zodpověděl přizvaný 
zástupce Kolowratských lesů Ing. Martin Fojt. 
Společně jsme zavzpomínali a ledacos se při tom dozvěděli. Exkurze byla vyčerpáva-
jící. Rádi jsme po pokoření vrcholu dali za vděk zázemí srubu pod Velkou Deštnou. 
Rozbalili jsme přidělené svačiny a těžko věřili tomu, že jsme jedni z posledních turistů, 
kteří se ve zmíněném objektu občerství. Týden na to, byl srub, po 30ti letech své exis-

tence, srovnán se zemí, aby uvolnil místo nové útulně.
Z nostalgie jsme domluvili další zastávku na Šerliš-

ském Mlýně, kde jsme poprosili o napečení vyhláše-
ných borůvkových koláčů. 

Naštěstí déšť počkal až na dobu kávy v hotelu. 
Nakonec se obloha trochu protrhala. Tak došlo i na 

Skicentrum. Ku překvapení, do závěrečného adrenali-
nu šli všichni účastníci zájezdu. A bylo vidět, jak si to 
užívají! Okružní jízdu sedačkovou lanovkou dali dva-
krát a pak se zájmem naslouchali výkladu obsluhy.

Byl to den strávený více méně v přírodě. Po … v té 
či oné době exponovaných výletních místech. Den, za 
který si poděkování zaslouží nejen holky z úřadu, ale 
všichni sponzoři covidového výletu. LZ

Zdolání téměř stovky schodů si 
zasloužilo symbolickou vrcholovku. 

Nenáročnou procházku 
kolem vrcholu vystřídala 
gastroturistika.
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sklo
 Letošní rok je podivný. Díky covidu-19. Vše je úplně jinak, než jsme zvyklí a nebo 
není vůbec. A tak i naše „Tavení skla dřevem“ bylo jinak. 

Tentokrát bez diváků.  A tak místo toho, aby se areál zaplnil lidmi, byl tichý a klidný. 
Ovšem pec hořela a „skalní“ okolo ní. Bylo to tak trochu jako na prvních ročnících, 
kdy jen hrstka příznivců a zasvěcených seděla okolo pece a experimentovala. Jen tři 
desítky sklářů a topičů zajistili provoz pece a hlavně  foukání a tvarování skla. Ovšem 
když ne před diváky, tak tentokrát kamerami. To bylo možná těžší. Průběh celé akce 
zachycovaly kamery a byly vytvářeny živé vstupy po síti internetu. Jenže každý tako-
vý přenos vyžaduje moderátora a nebo raději dva. A aniž bychom to tušili, mezi námi 
byly ukryty dva talenty. Míra Panuška a Roman Šauer se tohoto úkolu ujali a doslova 
zářili. Zkušenosti a vědomosti jim umožnily rychle a fundovaně reagovat. A výsledek 
byl skvělý. Přirozený, vtipný a odborný. Však můžete posoudit sami. Odkaz najdete na 
stránkách Ski centra Deštné. 

Podle předloh Vladimíra Homolky skláři vyráběli sklo z poslední produkce orlicko-
horských skláren z přelomu 19. a 20. století. A notě se zapotili.  Podívat se na jejich dílo 
a případně zakoupit, můžete na odkazu www.skicentrumdestne.cz 

Co říci závěrem. I když covid přinesl spoustu problémů, donutil nás se zastavit. A to 
není tak špatné. Zastavit, porozmýšlet a uvažovat, co je opravdu důležité. A tak i když 
je opravdu divný rok, přátelství zůstávají a pec Magdalena spojuje. 
 Bohumír Dragoun

tábor
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 Druhý srpnový týden 
proběhl tradiční „příobec-
ní“ tábor. Náš táborový 
tým byl vyrovnaný – sedm 
chlapců a sedm děvčat ve 
věku od pěti do deseti let. 
Každý den v týdnu jsme se 
ocitli v jiném historickém 
období.

Pondělí jsme zahájili 
dobou pravěkou. Dětem se 
vylíhli malí dinosauři, po-
stavily si činné sopky a při 

společných hrách se vzájemně poznaly.
V úterý jsme pokračovali starověkem.  Holčičky se vyšňořily jako Kleopatry  

a kluci nás děsili jako mumie nebo římští bojovníci. Díky velkému horku jsme využili 
milého pozvání pana Köhlera na koupačku do bazénu. Děti překvapilo spuštění dal-
ších vodních atrakcí.

Ve středu jsme přeskočili rovnou do divokého západu. Díky ověřené informaci  
o výskytu zlata na brodech, jsme šli s dětmi rýžovat zlato. Kam se holinka potopila, 
tam bylo zlato. Táborníci byli velmi šikovní, a tak měl pan Rach plné ruce práce s výku-
pem zlata a směnou za čokoládové dukáty.

Čtvrtý táborový den se nesl ve znamení pašeráků. Během dne nás navštívil pan So-
kol se svým služebním psem. Pro děti připravil i ukázku policejní výstroje a výzbroje. 
Po ukázce jsme vyrazili na výborné borůvkové knedlíky na chatu Kristýnu, kde se nám 
starali o takové dobroty po celý táborový týden.

V pátek jsme se rozloučili diskotékou z „devadesátek“, na kterou se děti dobově na-
čančaly. Teta Alena přinesla pro děti barevná sklíčka, z kterých si vyrobily mozaiku na 
památku. Nakrojili jsme originální klučičí i holčičí dorty, vlastní výroby a moc jsme si 
pochutnali.

Na závěr bychom chtěli poděkovat všem, kteří nás během tábora potěšili svojí pod-
porou a drobnostmi pro děti. Pro mě i paní starostku to byl příjemně strávený týden 
dovolené s bezva dětmi a těšíme se na příští rok. MaPa

country
 Již po léta se na počátku a na konci prázdnin na muzejní zahradě rozhoří táborák  
a rozezní kytary. Letos tomu bylo také tak.

V sobotu 4. července k táboráku hrála skupina Sedmé nebe. Z počátku to vypadlo, 
že muzikantů bude víc než posluchačů. Ale postupně se začali lidé trousit, a  z garáže 
se  přidávali další a další lavičky. A tak kapela hrála skoro před sedmdesáti posluchači.  
Z připravených špekáčků k ohni zůstal jediný.
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Druhé letošní „špekáčkování“ se uskutečnilo 4. září. Tentokrát hrála k táboráku 
naše tradiční skupina  Slaveňáci. Tentokrát bylo posluchačů méně, jen tři desítky, ale 
zato to bylo veselé a vděčné publikum. Díky „dívčímu zájezdu“ se pánové předháněli  
a hráli trempskou klasiku až do půlnoci. A tak bude na co vzpomínat.
 Bohumír Dragoun

Zbrusu noVá tVář

 Stávající interiér byl již hodně sešlý a celkově nepůsobil příjemně.  S rostoucím po-
čtem novorozených jsme si říkali, že bychom s tím měli něco udělat a odhodlali se  
k plánované rekonstrukci.  A začalo půlroční martýrium! 

Dosavadní vybavení a pojetí interiéru obřadní místnosti v patře 
budovy obecního úřadu už bylo zastaralé.

Celý interiér prošel po více než 40 letech výraznou proměnou a modernizací.
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Konzultace, řemeslníci, výběr zařízení.  Hodiny a hodiny práce.
Bylo demontováno původní obložení stěn, nemoderní osvětlení. Těžko regulova-

telná akumulační kamna nahradily přímotopy. S novou výmalbou byl položen nový 
koberec, pořízeny nové 
záclony. Starý nábytek, 
na kterém byl již patr-
ný zub času, vystřídal 
nový. Těžká křesla byla 
vyměněna za vzdušné  
a mobilnější židle. Do-
minantním prvkem zre-
konstruované obřadní 
místnosti zůstal znak – 
symbol obce. Své mís-
to tu našly fotografie  
z předešlých vítání ob-
čánků.   

Celý prostor se pro-
světlil, provzdušnil 
a díky interiérovým 
úpravám se změnil v re-
prezentativní místnost 
s žádoucím puncem 
důstojnosti odpovídají-
cím době.

Předpokládáme, že 
tímto zásahem bude 
prostor více využíván 
a že bude sloužit nejen 
pro slavnostní chvíle, ale i pro volby a jednání zastupitelstva obce. LZ  

PoDmalby na skle
 Již podruhé vystavuje paní Janka Schmidtová v Muzeu zimních sportů, turistiky  
a řemesel v Deštném v Orlických horách. V budově, kde jako učitelka strávila tolik času.

Janka Schmidtová pochází z Považské Bystrice na Slovensku. Od roku 1976 žije  
v Šedivinách v Orlických horách v krásném domě ve stráni se svým manželem, za kte-
rým přišla do Orlických hor. Pracovala v Deštném a v Dobrušce jako učitelka mateřské 
školy. Podmalbu na skle Janku naučila její maminka Zuzana Vaňousová-Kronerová. 
Paní Schmidtovou začala podmalba na skle také zajímat a postupně se seznamovala se 
sklem, nejtenčími štětci a velmi detailní prací. Alchymie míchání barev a umění psaní 
písma zrcadlově vyžaduje neustálé zdokonalování. Prvním a nejoblíbenějším námě-

Svoji premiéru při vítání občánků 26. června zažil obřadní 
stůl i atypická skládací kolíbka.
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tem byla matka s dítětem v různých podobách. Dlouhá léta tvořila jen pro radost svoji  
a svých blízkých, které obdarovávala. Malování ji okouzlilo a vzalo jí všechen volný 
čas. Má již svůj vlastní rukopis a  to, co bylo původně řemeslem, přerostlo v umění. 
Nyní už má za sebou mnohé výstavy a přednášky. Získala i několik ocenění – napří-
klad v roce 2004 ocenění za lidovou tvorbu „Zlatý kolovrat“. 

Výstava byla otevřena 7. srpna a potrvá do 27. září. Je instalována samotnou autor-
kou. Najdete na ní širokou paletu témat. Jak tradiční náboženské motivy, tak i témata 
lidová, blízká autorčinu srdci.

Jako součást výstavy realizované Šedivinským spolkem byly i semináře, při kterých 
paní Schmidtová vysvětlovala a ukazovala zájemcům základy podmalby. 

Na závěr je třeba poděkovat autorce za krásnou výstavu a popřát hodně zdraví a sil 
do další práce. Bohumír Dragoun

krásnou huDbu Ve šPičkoVém ProVeDení a mimořáDné Zážitky nabíDne
 

JubileJní festiVal f. l. Věka

 Festival F. L. Věka oslaví v tomto roce první kulaté jubileum – desátý ročník se 
uskuteční od 13. září do 1. listopadu a nabídne devět koncertů, jeden nový kon-
certní prostor a mezi špičkovými soubory a sólisty s velkým renomé doma i ve svě-
tě, například mezinárodně velice ceněného houslistu a koncertního mistra České
filharmonie Josefa Špačka.
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Novinky
Vedle hudebních zážitků se letos bude festival prezentovat také novou, moderní vizuální 
podobou ve všech oblastech (web, propagační a reklamní materiály), která projekt posouvá 
o další stupínek výš. Také předprodej vstupenek v celostátní prodejní síti umožní mnohem 
větší zviditelnění a zpřístupnění této hudební přehlídky na východě Čech.

Nečekaný dárek
K letošnímu výročí dostali pořadatelé spolu s městem Dobruška, slavícím 700 let od první 
písemné zmínky, zcela nečekaný, ale nesmírně cenný dárek v podobě navázání kontaktu  
s potomky Františka Ladislava Heka (F. L. Věka), kteří věnovali rodišti jejich čtyřikrát pra-
strýce nejen vzácné předměty z Hekovy pozůstalosti, ale také přislíbili návštěvu Dobrušky, 
potažmo festivalu.

O programu
Z epidemiologických důvodů bohužel nebylo možné dodržet plánovaný program se dvěma 
velkými koncerty v tovární hale Koenig & Bauer, přesto náhradní program zahrnoval o nic 
méně kvalitní koncerty komorní.

Zahajovacího koncertu se v neděli 13. září v dobrušském kostele sv. Václava ujal 
Czech Brass, špičkové uskupení hráčů na žesťové nástroje pod vedením trumpetisty 
Marka Zvolánka, s nimiž se jako sólista představil německý trumpetista Otto Sauter, 
který působil jako sólotrumpetista Brémské filharmonie. V sobotu 19. září se festival 
vydal na jeden z tradičních koncertů v Deštném v Orlických horách, kam byl na vy-
stoupení sólisty Národního divadla v Bratislavě Gustáva Beláčka a profesora Hudební 
akademie v Krakově Wacława Golonky vypraven festivalový autobus. O den pozdě-
ji se v kostele sv. Prokopa v Přepychách spojila první dáma české violy Kristina Fialová  
s opravenými varhanami a Michaelou Káčerkovou. Obě doplnil německý trumpetista Oli-
ver Lakota.

Respektovaná interpretka hudby období baroka a klasicismu, sopranistka Helena 
Hozová a festivalovému publiku dobře známý soubor Barocco sempre giovane uzavřeli  
27. září Svatováclavské slavnosti v Dobrušce. Tento a úvodní koncert provedl slovem Jiří 
Vejvoda.

Podium Kodymova národního domu v Opočně bude 4. října patřit mezzosopranistce  
a slavné operní pěvkyni Dagmar Peckové, ke klavíru usedne renomovaný klavírista Mi-
roslav Sekera.

Premiérově se jeden z koncertů uskuteční v kostele sv. Kateřiny v Českém Meziříčí, kde 
se 11. října uskuteční recitál vynikajícího houslisty Josefa Špačka. Multižánrový Epoque 
Quartet, držitel prestižního ocenění Classic Prague Awards a ceny České televize „Klasika 
roku“ za rok 2019, rozezní spolu s klarinetistou IrvinemVenyšem nádherné prostory zá-
mecké obrazárny v Opočně.

Předposlední koncert jubilejního ročníku proběhne 25. října ve velkém sále zámku v No-
vém Městě nad Metují, kde vystoupí vítězka Pražského jara a členka České filharmonie hor-
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nistka Kateřina Javůrková. Za doprovodu skladatele a klavíristy Adama Skoumala před-
nese klasický repertoár i soudobé skladby. Společenský dům v Solnici zažije 1. listopadu 
festivalové loučení v podobě velmi úspěšného crossoverového projektu slavných filmových 
melodií Felixe Slováčka jr. s doprovodem klasického orchestru – Komorní filharmonie 
Pardubice. Na dva poslední koncerty poveze hudební příznivce opět festivalový autobus.

Vstupenky
On-line předprodej vstupenek na jednotlivé koncerty začíná 17. srpna v prodejní síti
Ticketportal – www.ticketportal.cz. Dárkové poukazy lze vyměnit od 17. srpna v Infor-
mačním centru v Dobrušce nebo před prvním koncertem dne 13. září. Pořadatelé prosí ná-
vštěvníky všech koncertů o dodržování aktuálních protiepidomilogických opatření, včetně 
případného používání roušek.

Partneři
Desáté pokračování Festivalu F. L. Věka se koná za významné podpory Ministerstva kul-
tury, Královéhradeckého kraje, města Dobrušky, společnosti Servisbal Obaly, Státního 
fondu kultury a dalších partnerů a podporovatelů. Záštitu 10. ročníku udělil hejtman Krá-
lovéhradeckého kraje Jiří Štěpán.

Poděkování
Pořádající Spolek F. L. Věka děkuje všem partnerům a příznivcům za podporu, bez níž by 
nebylo možné festival pořádat a neustále zkvalitňovat. Více informací na www.mhf-vek.cz 
 Tiskový servis MHF FLV

Jiří mach seDmDesátníkem
 Jiří Mach – kterého pravidelní hosté Muzejních vlastivědných střed znají, letos oslavil se-
dmdesáté narozeniny. Od roku 1986 byl po dlouhých jedenatřicet let ředitelem Městského 
muzea v Dobrušce.

Jiří Mach lidi spojuje a málo kdo odolá jeho jemnému humoru, a krásné nadsázce. Díky 
tomu se okolo muzea soustředilo množství místních obyvatel, kteří jej podporovali a jasně 
doložili význam této instituce pro Dobrušku. Nad rámec běžných aktivit pracoval s mlá-
deží a vychovával ji k lásce k regionu, byl a stále je členem redakční rady sborníku Orlické 
hory a Podorlicko, vedoucím redaktorem Panoramy. Stál u mnoha badatelských projektů  
v regionu a asi nikdo nespočítá množství besed a přednášek. A pokud bychom chtěli sesta-
vit jeho kompletní bibliografii, tak bychom se notně zapotili. Jiří Mach vydal na čtrnáct mo-
nografií a podílel se na vydání dalších osmnácti publikací. Množství článků a statí vydané  
v Dobrušském zpravodaji, Panoramě, Orlických horách a Podorlicku by šlo do stovek.

Tento rok se Jiří Mach dožívá krásných sedmdesátých narozenin. A to v plné síle, s vel-
kými plány a množstvím přátel, kteří jej nejen ctí jako badatele a znalce, mají jej rádi jako 
skvělého člověka. Bohumír Dragoun
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Odevšad

sPolečenská kronika

 Ne ode všech se nám vrátil souhlas se zveřejněním. Proto 
tu nenajdete některé oslavence, o nichž víte, že oslavili své 
životní jubileum. Jiní si uveřejnění nepřejí.

Jubileum:
50.: Světlana Buralová,
55.: Alena Křížová, Lenka Hepnarová,
60.: Marcela Netíková,
70.: Hedvika Štěpová,
75.: Pavel Bural, Jiří Cejnar, Zdeněk Pácha, Jaroslav Smola,
85.: Jan Kuchař, Helena Kleinerová
Všem oslavencům srdečně blahopřejeme!

Sňatek uzavřeli:
Jana Vernerová a Jakub Doubrava
Monika Kovácsová a Lukáš Zatloukal
Novomanželům přejeme, aby nejen jejich sva-
tební den byl jedním z nejkrásnějších v životě, 
ale aby jejich společný život byl založen na 
vzájemném pochopení a lásce jednoho k dru-
hému.

Stříbrná svatba: (25 let)
Petra a Josef Pohlovi
Kateřina a Peter Tenchovi
Přejeme Vám hodně zdraví, radosti a spokojenosti. Buďte spolu i s námi dlouhá léta 
šťastni a užívejte krásy života v kruhu svých dětí, přátel a spoluobčanů.

Narodily se:
Sylva Ševců
Lily Povolná
Přejeme maličkým, aby vyrůstaly ke spokojenosti a lásce svých rodičů.

Loučíme se zemřelými:
Petrem Veselkou
Martinem Kasalem
Helenou Kleinerovou
Čest jejich památce! LZ
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Vítání občánků
 Dne 26. června 2020 se v obřadní místnosti obecního úřadu uskutečnilo vítání ob-
čánků. Mezi občany Deštného v Orlických horách byli slavnostně přivítáni Pavel Ha-
berpursch, Valerie Macháčková, Petr Martinec, Mikuláš Pohl, Emma Štěpová a Ma-
dlen Prouzová.

LZ
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blahoPřání
 Můj bratr PhDr. Vítězslav Liebich, oslaví 19. října své 80. narozeniny. Narodil se jako 
poslední z nás čtyř sourozenců roku 1940 a kdyby v té době nevypukla právě 2. světo-
vá válka, do které náš otec musel narukovat, bylo by nás jistě více. Tak tomu bývalo  
v našich horách po chalupách.

Milý Slávku, jak Tě znám, není toto datum pro Tebe žádnou radostnou událostí! Ale 
ve vzpomínkách na naše společné dětství, které nás provází na cestě životem – a to  
i v době těžké, Ti  chceme naše velká rodina popřát; aby nás čekaly ještě společné, ra-
dostné chvíle – ať neztrácíš svůj humor a dobrou mysl. A pak to zdraví, které už není 
samozřejmé, ale předpokladem všeho ostatního.

Čas plyne jak ta voda v řece, nezastaví se.
Nadále vane vítr nad lesy Orlických hor!

Tvá sestra Inka

Soutěž o ceny
 Minule jsme se vás ptali, kolik lidí vystoupalo na rozhlednu na Velké Deštné v období 
od jejího slavnostního otevření 26. 10. 2019 do 31. 5. 2020? 

Do soutěže se zapojil a správně odpověděl Karel Dománek, když nám napsal, že to 
bylo 60-63 tisíc lidí.

 Naše rodina.
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 Nová soutěž
Na kolik sloupů veřejného osvětlení byla osazena květinová výzdoba? 
a) 25
b) 35
c) 45
Svoji odpověď vhoďte do poštovní schránky obecního úřadu. Tím se zapojíte do soutěže  
o ceny, která končí 15. 11. 2020. Nezapomeňte uvést své jméno a adresu. Odpověď můžete 
zaslat také e-mailem na adresu obec.destne@onet.cz, případně SMS zprávou ve tvaru: 
jméno_příjmení_odpověď,  na číslo 702 004 318.

(soutěže se samozřejmě neúčastní členové Redakční rady ani jejich příbuzní)
Redakční rada

citát

 Albert Einstein jednou řekl: „Dvě věci jsou nekonečné. Vesmír a lidská hloupost.“
Vybral W

co oko ne/Potěší
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Jak ušetřit na energiích?
 Znáte to, přišla vám faktura za energie a na vás vyskočí mnohdy nepříjemně velká 
částka, kterou ale s hořkostí zaplatíte. Rádi byste vyměnili dodavatele, ale najít nového 
a neudělat chybu je moc práce. Je zde ale ještě jedna možnost....

„Elektronické aukce zlevňují dodávky elektřiny, plynu a dalších komodit domácnos-
tem, podnikatelům, firmám i veřejné správě. Díky tomu snižují náklady a šetří všem 
odběratelům jejich peníze“.

O elektronických aukcích se rozpovídal jednatel E-aukčního portálu, Jan Weber,  
s jehož firmou již třetím rokem nakupuje energie jak Obec Deštné v Orlických horách 
tak ski areál SPORT PROFI s.r.o. 

Když si přečtu, že děláte elektronické aukce, trochu to ve mně budí dojem, že jste 
podomní prodejci?
Je to přesně naopak, právě podomnímu prodeji se vyhýbáme, určitě ho neaplikujeme. 
Snažíme se, aby zákazníci měli jistotu, důvěru a oslovovali nás sami na základě dopo-
ručení a dobrých zkušeností předchozích zákazníků.

Jak to funguje konkrétně v praxi?
Funguje to velmi jednoduše. Děláme několik druhů kampaní. Buď pro firmy, které je 
pořádají pro své zaměstnance jako zaměstnanecké benefity - mají to zadarmo, získají 
úsporu minimálně 3-5 tisíc, ale zároveň nejsou nuceni do podpisu smlouvy s doda-
vatelem. A nebo děláme elektronické aukce v rámci měst. Pokud jsme ve městě dělali 
výběrové řízení na dodavatele elektrické energie a zemního plynu, dává tím město pří-
ležitost i svým občanům. Stačí se přihlásit na úřadě nebo na webových stránkách, vše 
je zdarma, takže se občané hlásí sami a o elektronické aukce mají zájem.

Takže jinými slovy, když je zákazník roky u tradičního dodavatele elektrické ener-
gie, jako je ČEZ, kde si připadá bezpečně, s jistotou ceny, řádného vyúčtování, do-
dávky elektřiny.. Jaký má důvod jít k vám?
Dominantní dodavatel vám dává jistoty, protože je to státní podnik, ale cena je poměr-

Upozornění ČEZ
Od 1. 1. 2021 Skupina ČEZ přechází ze stávajícího způsobu výlepů plakátů 

na elektronickou formu oznámení o plánovaných přerušeních dodávek elektřiny.

Zaregistrovat se a dostávat informace e-mailem můžete již dnes na 

www.cezdistribuce.cz/sluzba

Další možnosti naleznete na www.cezdistribuce.cz
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ně vysoká. Na trhu je víc jak 150 dodavatelů alternativních. A většina z nich jsou velké 
zahraniční firmy, které vám dají stejné jistoty, ale jsou schopni vám nabídnout úplně 
jinou cenu za stejné služby. To je důležité hlavně pokud máte rodinu a dům. Přeci jen 
hraje velkou roli, pokud vám ušetříme desítky tisíc a přitom dostáváte stejný plyn nebo 
stejnou elektřinu. A navíc ČEZ jako distributor se o vás vždycky bude starat, protože 
jste zákazník a on vlastní většinu distribuční sítě, takže co se týče nějakých poruch 
nebo nastavení dodávek elektrické energie, vždy vám vyjdou vstříc.

Tak třeba konkrétně můj případ, kdy vlastním rodinný dům, platím zhruba pět 
a půl tisíce zálohy, protože elektřinou nejenom vařím, nejenom svítím, ale samo-
zřejmě celý rok i topím. Kolik já můžu konkrétně ušetřit?
Většinou to bývá jedna až dvě zálohy – vše se odvíjí od vaší distribuční sazby, od na-
stavení vaší stávající smlouvy – zda máte dlouhotrvající smluvní vztah, v jaké době 
jste smlouvu uzavíral. Ceny na trhu se pohybují, takže v různých obdobích se objevují  
i různé ceny. Pravděpodobnost, že vysoutěžíme lepší cenu dodávek energie je veliká. 
Sdružením zákazníků nabídneme dodavatelům velký objem odebíraných energií, kte-
rý je pro ně zajímavější a mohou si u něho dovolit snížit cenu, na kterou by zákazníci 
jako jednotlivci nedosáhli.

Vy jste říkal, že tu elektřinu nejenom prodáváte koncovým zákazníkům, ale že 
děláte elektronické aukce i pro města a obce. Co to znamená?
Každé město nebo obec se musí řídit podle zákona o veřejných zakázkách, takže jde 
o klasické výběrové řízení na dodavatele elektrické energie a zemního plynu. Musíme 
dodržet všechny podmínky stanovené zákonem pro výběrové řízení a vyhlašujeme 
elektronickou aukci, kam pozveme většinu těchto dodavatelů a ti soutěží za předem 
určených podmínek, kdo získá zákazníka pro dané město.

I to je nějaká záruka toho, že ty jistoty jsou, přece města by si nemohla dovolit ně-
jak ohrozit dodávku elektrické energie?
Přesně tak, protože je tam hodně základních škol, veřejných budov a tak dále, takže se 
vybírají pouze spolehliví dodavatelé, kteří jsou schopni dodržet určité garance a záru-
ky na dodávky a tím je to i pro občany bezpečnější, protože ví, že vybíráme dodavatele, 
na které se dá spolehnout. A kteří jsou schopni jak jít s cenou dolů, tak zajistit servis 
naprosto stoprocentně.

Když se rozhodnu vaše služby využít, budu vám za to něco platit?
Pro občany tuto službu děláme zdarma, protože jsme placeni jednorázově od dodava-
tele za zprostředkování této služby. Navíc nemusíte využít přímo vítězného dodavate-
le, pokud to pro vás nebude výhodné. My se naprosto vyhýbáme dávání pokut zákaz-
níkům. Hlavně chceme, abychom lidem zajistili co nejlepší službu, aby se k nám lidé 
vraceli a zůstali s námi, doporučovali nám své známé.
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S jakými nejčastějšími předsudky se potkáváte? Co je ten největší problém? Všich-
ni známe dost dobře film Šmejdi, je to ten hlavní předsudek?
Přesně tak, je to právě z důvodu podvodných firem, které se objevují na trhu, lákají lidi 
do různých aukcí, přitom nemají ani svůj vlastní software, žádné aukce nepořádají,  
a jde jim jen o to z nich vymámit pokutu za nepodepsání smluv nebo za nevýhodných 
podmínek nebo za zrušení smlouvy. My jdeme úplně opačným směrem a snažíme se jít 
těm lidem co nejvíc vstříc, aby byli spokojení, aby nás doporučovali všude dál.

Když už se rozhodnu, že s vámi smlouvu podepíšu, jaké mám možnosti naopak tu 
smlouvu rozvázat, když mi to prostě a jednoduše nebude vyhovovat. A řeknu si ne, 
tohle nechci. Tohle jsem podepisovat neměl, chci tu smlouvu zrušit?
Návrh smlouvy posíláme předem k prostudování. Podle zákona máte možnost smlou-
vu vypovědět do 14 dnů od uzavření a to stejné od uzavření s vítězným dodavatelem  
a můžete od smlouvy odstoupit ještě i 14 dnů po zahájení dodávky. Takže máte tři mož-
nosti jak smlouvu ukončit.

Je to jednoduché, že? Občané i podnikatelé obce Deštné se mohou hlásit právě teď:
Pro občany:
1. On-line prostřednictvím našeho specializovaného webu www.e-aukcniportal.cz  
 (promo kód E-AP) a připojit současnou smlouvu o dodávce elektřiny (včetně   
 případných dodatků) a roční vyúčtování elektřiny.
2. E-mailem na adrese info@e-ap.cz, kam lze zaslat výše zmíněné podklady.
3. Pokud nemáte možnost zaslat podklady elektronicky, je možno je odevzdat na   
 Obecním úřadě v Deštném v Orlických horách.
4. Případně originály zašlete poštou na naši adresu e-aukční portál s.r.o., 28. října  
 168, 549 01 Nové Město nad Metují.
5. Na telefonním čísle +420 605 558 665.

Pro podnikatelé:
Kontaktujte prosím naší obchodní manažerku Zuzanu Snítilovou na +420 737 566 
598, která Vám připraví nabídku a sjedná s Vámi schůzku.
  E-aukční portál s.r.o., Petra Smrčková

Pranostiky
• Zářijové deště jsou pro pole potrava, pro vinice otrava.
• Je-li o podzimní rovnodennosti teplo, bude hezký podzim.
• Po svatém Václavu beranici na hlavu.
• Je-li o Michalu jasná noc, zvěstuje to zimy moc.

Vybrala LZ
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hasiči

VýJeZDy

• Jednotka vyjela 26. 5. v 8.02 h k dopravní nehodě jednoho vozidla. Vozidlo zřejmě 
dostalo na mokré vozovce smyk, vjelo do protisměru a narazilo do skály a skončilo zpět 
na vozovce. Po příjezdu jednotky se osoby nacházely mimo vozidlo a jedna zraněná 
osoba byla již v péči členů horské služby. Členové jednotky řídili provoz a na vozidle 
provedli protipožární opatření a odpojení akumulátoru. Po zdokumentování nehody 
Policií ČR vozidlo odstranili z komunikace. Spolupráce s PS Rychnov nad Kněžnou, 
Policií ČR, ZZS, Horská služba.
• 27. 5. v 16.02 h byla jednotka vyslána k požáru komínového tělesa do obce Orlické 
Záhoří. Po příjezdu na místo události na  místě již zasahovala místní jednotka. Členové 
naší jednotky se zapojili do spolupráce a pomocí písku strhli hořící saze, které byly ná-
sledně vybrány komínovou brankou. Po příjezdu polské jednotky, která byla povolána 
s výsuvným žebříkem bylo provedeno vyčištění komínového tělesa pomocí kominické-
ho nářadí. Spolupráce s PS Dobruška, JSDH Orlické Záhoří, JRG Bystrzyca Kłodzka.

• Dne 19. 6. v ranních 
hodinách vyjela jednotka na po-
moc do obce Tutleky, které byly 
zasaženy bleskovou povodní. 
Členové jednotky se podíleli na 
odklízení nánosů bahna ze za-
plavených objektů, dále na čer-
pání vody ze zatopených sklepů 
a  studní a odčerpávání vznik-
lých vodních lagun. Kolem třetí 
hodiny odpoledne byla po do-
hodě s velitelem zásahu činnost 
ukončena a jednotka se vrátila 
zpět na základnu. Spolupráce 
s PS Rychnov nad Kněžnou, 

JSDH Kostelec nad Orlicí, Doudleby nad Orlicí, Častolovice a SDH Tutleky.
• 22. 6. v 10.41 h byla jednotka vyslána k nouzovému otevření bytu v Deštném z důvo-
du obavy o život obyvatele bytu. Po otevření a provedeném průzkumu bytu se obavy 
naplnily a u osoby byl konstatován exitus. Spolupráce s PS Dobruška a Policií ČR.
• Jednotka vyjela 4.7. v 8.52 h do obce Orlické Záhoří ke spolupráci zdravotnické zá-
chranné službě. Jednalo se o zranění dítěte po pádu z kola, které si zapíchlo páčku brz-
dy do nohy a bylo potřeba ji oddělat z kola. Po příjezdu jednotky na místo události se již 
zraněná osoba nacházela v péči horské služby. Spolupráce se ZZS,Horskou službou, 
PS Dobruška.
• Jednotka vyjela 17. 7. v 15.53 h k ohlášenému požáru dřevěné boudy do Kamence. 
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Požár byl zlikvidován ještě před příjezdem hasičů. Členové jednotky provedli prvotní 
průzkum a zjistili, že došlo k zahoření uskladněného dřeva v blízkosti trubky na odvod 
kouře.  Pomohli vybrat popel z kamen a s kolegy z PS Rychnov n. K. provedli průzkum 
pomocí termokamery. Spolupráce s PS Rychnov nad Kněžnou a Policií ČR.
• 24. 7. v 18.16 h byla jednotka vyslána k odstranění spadlého stromu přes komunikaci 
směr Deštné-Uhřínov. Strom bránil průjezdu vozidel v celé šíři silnice a tak byl zlikvi-
dován pomocí motorové řezací pily a dále uklizen z vozovky.
• Jednotka byla vyslána 31. 7. v 12.22 h k ohlášenému požáru lesa do obce Olešnice 
v O. h. Při cestě k zásahu byla ale poslána zpět na základnu s informací, že se jedná  
o planý poplach.
• 7. 8. v 11.55 h vyjela jednotka k ohlášené dopravní nehodě motocyklu se zraněním. 
Po příjezdu a provedeném průzkumu bylo zjištěno, že se jedná o dopravní nehodu jed-
noho motocyklu, kdy řidič nezvládl řízení a narazil do svodidel.  V době příjezdu na 
místo události se řidič nacházel cca deset metrů od motocyklu za svodidly. Řidič měl 
tržnou ránu na levém boku. Ve spolupráci s příslušníky ze stanice Dobruška bylo pro-
vedeno předlékařské ošetření pacienta a jeho následný transport na silnici, kde si ho 
poté převzala ZZS. Dále členové jednotky provedli protipožární opatření odpojením 
akumulátoru, zasypání uniklých provozních kapalin a usměrňování silničního provo-
zu. Po zadokumentování nehody dopravní policií, jednotka vypomohla s naložením 
motocyklu na přívěsný vozík za auto. Spolupráce s PS Dobruška, ZZS, LZS a Policií 
ČR. JSDH

Ze zdravotnictví
orDinace Praktického lékaře (V buDoVě muZea) „Jiná orDinace“
 MUDr. Lukáš Javorský
čp. 133, 517 91 Deštné v Orlických horách 
tel:  777 709 290
email: jinaordinace@gmail.com 

Ordinační hodiny
pondělí   8-12 h (Nové Město nad Metují)
úterý   8-12 h (Bohuslavice)
  15-18 h (Nové Město nad Metují)
středa  8- 12 h (Deštné v Orlických horách)
čtvrtek   8-12 h (Nové Město nad Metují.)
pátek  8-11 h MUDr. Soukup/MUDr. Javorský pouze akutní stavy (Nový  
  Hrádek) 

Tato ordinace je součástí ordinace MUDr. Josefa Soukupa, který ordinuje na Novém 
Hrádku. 
V době dovolené zástup MUDr. Josef Soukup (Rokolská 123, 549 22 Nový Hrádek).
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ZUBNÍ POHOTOVOST – ROZPIS SLUŽEB

datum jméno lékaře adresa ordinace telefon

03.10. MUDr. Loukota Jan Komenského 127, Opočno 494 621 665
04.10. MDDr. Machková Terezie Jana Pitry 448, Opočno 731 980 112
10.10. MDDr. Matoušková Lucie Kvasinská 129, Solnice 602 152 873
11.10. MUDr. Miřejovská

Dagmar
Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí 494 323 152

17.10. MDDr. Motyčka Martin Komenského 44, Rychnov nad Kněžnou 775 224 093
18.10. MDDr. Petrák Tomáš Náměstí Dr. Lützowa 244, Vamberk 721 200 244
24.10. MUDr. Podolská Jana poliklinika, Mírové nám.88, Týniště 

nad Orlicí
494 371 

783
25.10. MDDr. Rýdlová Zuzana Tyršova 515, Opočno 777 667 353
28.10. MUDr. Salamin Akram Kvasinská 129, Solnice 773 766 699
31.10. MUDr. Světlík Filip Tyršova 515, Opočno 777 667 353
01.11. MUDr. Štulík Richard poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 693
07.11. MDDr. Učňová Petra Náměstí Dr. Lützowa 244, Vamberk 721 200 244
08.11. MUDr. Valešová Pavla poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 114
14.11. MDDr. Zdráhal Zdeněk Masarykova 729, Kostelec nad Orlicí 721 460 150
15.11. MDDr. Andělová Jana Jana Pitry 448, Opočno 731 980 112
17.11. MDDr. Borůvková 

Veronika
poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 114

21.11. MUDr. Handl Jindřich Panská 24, Rychnov nad Kněžnou 494 531 955
22.11. MDDr. Havlíček Ondřej Záhumenská 445, České Meziříčí 734 324 600
28.11. MUDr. Loukota Jan Komenského 127, Opočno 494 621 665
29.11. MDDr. Rýdlová Zuzana Tyršova 515, Opočno 777 667 353
05.12. MDDr. Matoušková Lucie Kvasinská 129, Solnice 602 152 873
06.12. MUDr. Miřejovská 

Dagmar
Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí 494 323 152

12.12. MDDr. Motyčka Martin Komenského 44, Rychnov nad Kněžnou 775 224 093
13.12. MDDr. Petrák Tomáš Náměstí Dr. Lützowa 244, Vamberk 721 200 244
19.12. MUDr. Podolská Jana poliklinika, Mírové nám.88, Týniště 

nad Orlicí
494 371 783

20.12. MDDr. Rýdlová Zuzana Tyršova 515, Opočno 777 667 353

ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 8.00–13.00 hodin
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centrum Pro integraci osob se ZDraVotním Postižením
 Vážení občané, 
dovolte, abych Vám v krátkém článku představil Centrum, kde nyní pracuji. Jmenuji 
se Mgr. Jiří Chráska a pracuji v Centru pro integraci osob se zdravotním postižením 
(„dále CIOZP“). Přestože toto centrum v Rychnově nad Kněžnou funguje již více než 
15 let, tak mnozí občané o CIOZP neví, nebo ví, ale neví, kde se nachází. CIOZP sídlí 
v budově Všeobecné zdravotní pojišťovny, v ulici Palackého 694, dalo by se též říci, že 
leží vedle židovské synagogy – památníku Karla Poláčka. Vchod je tedy zezadu ulice 
Palackého.

CIOZP poskytuje služby všem osobám se zdravotním postižením bez ohledu na 
druh, rozsah postižení a věk. Dále pak osobám, které jsou ohroženy vznikem nepřízni-
vé sociální situace nebo se vyskytly v nepříznivé sociální situaci. Služby jsou poskytová-
ny bezplatně. Druhy služeb: Odborné poradenství, informační a poradenské centrum, 
půjčování rehabilitačních a kompenzačních pomůcek pro osoby s tělesným postiže-
ním, prodej baterií a koncovek do naslouchacích aparátů pro osoby se sluchovým po-
stižením, podpora a pomoc při zajištění nákupu kompenzačních pomůcek pro osoby 
s tělesným postižením, informace o možnostech získání těchto pomůcek. Na základě 
rozhodnutí vedení se v CIOZP RK mění návštěvní hodiny: nově jsou takové: 

Po, St od 8:00 – 17:00 (s tím že od 8 do 12 hod je na středisku pouze přítomná pracov-
nice administrativy pí Molnárová, vedoucí, který poskytuje sociální poradenství Mgr. 
Jiří Chráska je přítomný až od 11-17:00) a dále Út, Čt a Pá od 8:30 – 14:30 (s tím, že jsou 
přítomni oba pracovníci, jak administrativa pí Molnárová, tak vedoucí Mgr. Chráska)

Dále bych upozornil na změnu vydávání euroklíčů: Euroklíč může zdarma získat 
každý držitel průkazu TP, ZTP a ZTP/P, diabetik, stomik, onkologický pacient, 
člověk trpící roztroušenou sklerózou, Parkinsonovou chorobou, nespecifickými 
střevními záněty (Crohnovou chorobou a ulcerózní kolitidou), močovými dysfunk-
cemi a rodiče dětí do tří let. Je nutné předložit občanský průkaz a průkaz TP, ZTP 
či ZTP/P. Výdejní místo euroklíče je u nás v CIOZP. Více se dozvíte na http://www.
eurokeycz.com/1_info.html kde jsou vypsaná konkrétní místa v jednotlivých obcích  
a městech, kde se dá Euroklíč použít. Také bych upozornil, že si u nás můžete pořídit 
levné baterie do naslouchadel (Panasonic PR675, Panasonic PR13, Panasonic 
PR10 a Panasonic PR 312). Těšíme se na Vaši návštěvu.

Za středisko CIOZP RK vedoucí Mgr. Jiří Chráska

na kole Dětem 
 Na kole dětem – nadační fond Josefa Zimovčáka na podporu onkologicky nemocných 
dětí vznikl v roce 2010 jako benefiční součást sportovního projektu Na kole dětem. Cí-
lenými aktivitami se snaží rozšířit možnosti solidarity, tolik potřebné finanční pomoci 
a podpory dětí v boji proti zákeřnému onemocnění. Svojí činností se především zamě-
řuje na sportovní aktivity a zajištění rekondičních pobytů, které usnadňují dětem a je-
jich rodičům překonávat traumata způsobená těžkou nemocí.
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9. etapa v Deštném
10. den, pátek, 9. etapa, kritérium Rychnov nad Kněžnou – Rychnov nad Kněžnou, 103 
km.

V noci a ráno pršelo, pršelo i na startu a vlastně celý den. Vyjet do vody patří k nej-
nepříjemnějším cyklistickým kratochvílím. Zpříjemnila nám ji Katka Neumannová, 
která nás nejen odstartovala, ale poctivě s námi objela skoro celý okruh. Čekali jsme, že 
tentokrát s ohledem na nečas bude peloton řídký, ale kupodivu nás vyrazilo k sedmde-
sáti, přidala se řada místních, dva dokonce v krátkých kalhotách a krátkých rukávech, 
když bylo 9 ºC, jen chvilku možná 15 ºC. Klidu nám přidal Milan Cedidla a jeho firma 
AUDIS BUS s.r.o. s přívěsem na kola – kdo prochladne a bude na žmach, bude moct 
nastoupit. Pár cyklistů to využilo, ti dva ne.

V Kunvaldu se nás ujal starosta pan Ing. Josef Paďour a také děti z místní školy. Moc 
nám pomohl horký čaj, bylo ho zapotřebí. Zvláštní věc – celý den pořád lilo, jen na za-
stávkách přestalo.

Neratov byla naše další štace. Je to poutní místo s krásným rekonstruovaným koste-
lem, v němž nás přivítal a o kostele zajímavě vyprávěl místní farář, důstojný otec Josef 
Suchár. Neratov je známý stacionář, kde se zdejší sdružení stará o mentálně hendike-
pované děti a mladistvé. O tom nám řekl pár slov zástupce sdružení pan Ing. Antonín 
Nekvinda. Josef Zimovčák přislíbil přispět jim na konto.

Cesta vedla na česko-polské hranice, které jsme přejeli a sklouzli se asi 18 kilomet-
rů po silnicích našich sousedů a zase zpět do Olešnice v Orlických horách. Starostka 
paní Eva Stojková si k uvítání přizvala i saxofonistu – ještě štěstí, že i tady na chvilku, 
opravdu jen na chvilku, přestalo pršet. Na obecním úřadě mají mechanický Utzův bet-
lém, unikátní mimo jiné tím, že postavy hýbají hlavou, rukama i nohama, což někteří  
z pelotonu už zvládali stěží a využili doprovodného autobusu.
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Další zastávka byla neplánovaná. V Sedloňově nás zastavila paní starostka paní 
Hana Ježková, a to jen proto, aby nám mohla přispět do naší přenosné pokladničky  
a nabídnout drobné občerstvení. Dojemné, díky…

Čekalo nás Deštné a zvonařský a keramický ateliér Jan Šedy. Kdo sleduje naše webo-
vé stránky, ví, že nám Jan Šeda odlévá každý rok zvony, které pak ve prospěch naší akce 
dražíme. Odsud jsme zamířili do Kozího chlívku, místní restaurace, kde jsme si povída-
li se starostkou paní Alenou Křížovou.

Do cíle už je jen kousek, nicméně jsme museli překonat kopec, který se nepocho-
pitelně jmenuje Luisino údolí. Pršet přestalo, jen jsme dorazili zpět do Rychnova nad 
Kněžnou. Dnes máme na obecních úřadech štěstí, čtvrtou milou dámou v řadě je mís-
tostarostka paní Mgr. Jana Drejslová.

Protože je dnešnímu trmácení konec, přestalo pršet. Poprvé a naposledy jsme letos 
vycestovali i za hranice, což je příležitost k tomu, abychom připomněli, že už v Praze 
se k nám přidali tři slovenští kamarádi pod vedením Mira Vrby, dále Jaro Špik a Palo 
Špik, kteří se za námi vydali až z Nižnej Polianky na samém východě Slovenska. Další 
dva cyklisté Peťo Graca a Braňo Kavula se přidali včera, takže je peloton díky těm pěti 
mezinárodní. Děkujeme vám, chalani.

Dnes se musíme dobře vyspat, čeká nás finále. Držte nám palce.

,,My, kteří máme štěstí, že jsme zdraví, musíme pomáhat těm, kteří ho mají méně.“

Zdroj: www.nakoledetem.cz

Ze sportu
fotbal

 
 
 

Daniel Fidler
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oDDíl alPského lyžoVání tJ sokol Deštné V o. h. 
– Dobrá konDice Je

 
staVebním kamenem Pro úsPěchy meZi brankami

 Naposledy jsme vás seznámili s uplynulou 
zimní sezónou a s tím, jak jsme zahájili pří-
pravu na sezónu novou. Dnes vám přiblíží-
me, čemu se lyžaři věnují v létě.  

Až do začátku prázdnin jsme se scházeli na 
společných trénincích, a to žáci a junioři 2 - 3x 
týdně a přípravka a předžactvo 1 – 2x týdně. 
Mimo to, ti starší trénovali ještě individuálně 
doma dle pokynů trenéra. Náplň společných 
tréninků byla poměrně různorodá a také pro-
středí se měnilo. Na dobrušském stadionu 
jsme se věnovali především atletické přípravě, tedy především rozvoji rychlosti, ale 
také vytrvalosti, obratnosti a síly. V překladu to tedy znamená, že děti běhaly, skáka-
ly, posilovaly, dělaly gymnastiku a překonávaly nejrůznější obratnostní překážkové 
dráhy, ty mladší vždy nějakou hravou formou. Často jsme pro kondiční přípravu vy-
užili i blízké dobrušské městské lesy. Několikrát jsme byli na kolečkových bruslích, 
kdy jsme využívali okolní cyklostezky. Brusle používáme především pro lyžařská 
napodobivá cvičení, tedy nácviky oblouků volně či ve slalomech z kopce. Starší děti 
zase párkrát absolvovaly výživný trénink na schodech v Novém Městě nad Metují  
a také cyklistický trénink. Je tedy vidět, že příprava lyžaře je velice pestrá a rozhodně 
není nudná.
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Poslední květnový týden byl ve znamení již tradičního předprázdninového sou-
středění v Teplicích nad Metují. Starší děti měly soustředění 4-denní, ty mladší 
pouze 2-denní. Opět jsme byli ubytováni na Lyžařské chatě, kde jsme využívali její 
zázemí, přilehlou sjezdovku a okolní terén. Tréninky byly intenzivní. Tři tréninkové 
jednotky denně byly poměrně náročné, ale náplň jednotlivých tréninků zajistila, že 
tréninky nebyly jednotvárné a nudné. Opět přišla řada i na lezení ve skalách, což je 
vždy výrazným zpestřením. Jinak byl na programu běh v terénu, posilování, nácvik 
rovnováhy, rozvoj koordinace, rychlosti, obratnosti, atd. Po předchozím nouzovém 
stavu, který trval celé jaro, byl toto velmi příjemně strávený čas v krásném prostředí 
Adršpašsko-teplických skal.

Prázdniny jsou časem dovolených, táborů a času stráveného u babiček, a proto 
jsme se mnohokrát ke společným tréninkům nesešli. Několikrát se to ale povedlo. 
Takové tréninky jsme většinou věnovali kolečkovým bruslím. I v tomto prázdnino-
vém shonu se nám však podařilo navštívit náš spřátelený oddíl SK Janské Lázně na 
jeho soustředění a absolvovat s ním jedno společné tréninkové odpoledne, což bylo 
velice pozitivní jak z hlediska porovnání kondice dětí našich dvou oddílů, tak z hle-
diska výměny trenérských zkušeností. Hlavními akcemi prázdnin však byla, jako 
ostatně každý rok, naše dvě kondiční soustředění, jichž se účastnily všechny děti. 
Obě soustředění byla společná pro celé naše SpS (sportovní středisko), tzn. pro děti 
našeho oddílu TJ Sokol Deštné v O.h. a pro děti oddílu TJ Slavoj Teplice n. M., a orga-
nizačně zastřešená naším oddílem.

První soustředění se koná již několik let v tradičním termínu koncem července na 
Pomezní boudě v Horní Malé Úpě v Krkonoších, kde je vynikající zázemí a přátelská 
atmosféra. Letos se účastnilo cca 35 dětí ve věku 7 – 17 let pod vedením 5 trenérů 
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obou oddílů. Program byl velmi rozmanitý. Jezdilo se na kolech, běhalo, vybíhala se 
sjezdovka, běhalo se v suchém slalomu, překonávaly se nejrůznější překážkové drá-
hy, ale pilovala se i rovnováha a starší děti posilovaly nejrůznějšími způsoby. Sou-
časně se děti zase více seznamovaly s touto částí Krkonoš. Kromě toho, že probíhaly 
tréninky zvlášť pro jednotlivé věkové kategorie, probíhaly každý den také tzv. týmové 
soutěže. Tedy soutěže týmů složených ze všech věkových kategorií, jejichž celkové 
výsledky byly vyhlášeny na konci soustředění. Tyto soutěže proběhly poprvé v minu-
lém roce a u dětí si získaly velkou oblibu. Jednou ze soutěží byl také týmový duatlon, 
který nebyl vůbec jednoduchý, ale děti vytvořily úžasnou atmosféru a ukázaly, že  
i sportovci věnující se individuálnímu sportu, jakým alpské lyžování je, dokážou mít 
týmového ducha. O jedno překvapení pro děti se postaral Tomáš Klinský, který si ve 
svém nabitém reprezentačním programu našel chvilku a přijel nás jeden den navští-
vit. Děti podpořil v jejich úsilí a pod jeho vedením proběhl i trénink, který si pro děti 
připravil. Na závěr nechyběla ani stezka odvahy, která byla letos možná více straši-
delná než obvykle, avšak podle slov dětí zatím nejlepší. Největším oceněním pro nás 
trenéry bylo, když jsme od dětí slyšely, že toto soustředění letos rychle uteklo a jim se 
ani nechce domů. Hlavně to svědčí o tom, že i letos se podařilo vytvořit skvělou partu 
dětí, které se vzájemně podporují, fandí si a pomáhají.

Druhé soustředění proběhlo taktéž v tradičním termínu a na tradičním místě, 
tedy v půli srpna na chatě Kačenka v lokalitě Šerlišský Mlýn u nás doma v Orlických 
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horách. Novinkou letošního roku bylo, že jsme toto soustředění rozdělili na dvě sa-
mostatné části. První část v termínu 11. - 15. 8. byla určena pro kategorie žactva a ju-
niorů a kromě našich dvou oddílů jsme přizvali ještě další dva oddíly, a to SKI SKOL 
Brno a Orlický SKI Team. Celkem se sešlo 21 mladých lyžařů všech jmenovaných 
oddílů, kteří pod vedením 3 trenérů absolvovali intenzivní fyzickou přípravu. Dát 
těmto starším „pořádně do těla“ bylo hlavním účelem této části a to se, zdá se, po-
vedlo. Dalším pozitivem bylo, že si všichni tzv. sedli a nekonala se tedy jen dřina, ale 
i zábava. Tato spolupráce a tento formát soustředění se osvědčil a věříme, že na to 
v budoucnu navážeme. Po skončení této části jsme se s většinou účastníků rozlou-
čili a zůstaly jen kmenové děti našich oddílů. K nim se přidaly mladší děti kategorií 
předžactva a přípravky a začala druhá část soustředění, která byla určena hlavně 
těmto mladším dětem. Starší, které za sebou měly už první část, čekal lehčí pro-
gram. Druhé části v termínu 16. - 22. 8. se účastnilo celkem 45 dětí ve věku 5 – 17 let  
a 7 trenérů. Program byl stejně rozmanitý jako v Krkonoších a opět nabitý týmovými 
soutěžemi. Namátkou třeba orientační týmový běh o body, šestiboj či krosový běh. 
Velký obdiv patří našim nejmladším účastníkům, kteří ve věku 5 a 6 let zvládli celých 
6 dní na jedničku. Starší si vyzkoušeli několik novinek, např. den jógy pod vedením 
profesionálů či mentální trénink. V kombinaci se skvělým domáckým zázemím cha-
ty Kačenky vznikl vynikající koktejl, jehož výsledkem byl kvalitní kondiční kemp  
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a naprostá spokojenost všech zúčastněných.
Máme tu září a dřina ještě nekončí. Čekají nás opět společné tréninky, jedno mini-

soustředění a pak už příprava na ledovcích, kterou se nám, jak pevně věříme, podaří 
uskutečnit dle našeho plánu.

Neustále přijímáme do našich řad nové děti, a to už od ročníku narození 2015, 
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takže neváhejte a přihlaste se, pokud máte lyžování rádi (kontakt: Radka Jakoub-
ková na www.tjdestne.cz). My vás rádi přivítáme v našem neustále se rozrůstajícím 
kolektivu. 

Přejeme všem čtenářům Deštníku nádherný barevný podzim!
Radka Jakoubková (tjdestne@hotmail.cz)
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Zpravodaj obce Deštné v Orlických horách 
je od roku 2018 k dostání zdarma. 

Pokud jste využívali zasílání zpravodaje poštou, 
po úhradě poštovného vám jej budeme nadále zasílat. 

Deštník si lze objednat:  
osobně na obecním úřadě, 

e-mailem na adrese: obec.destne@onet.cz 
nebo SMS na telefonu: 702 004 318. 

Tak budete mít své číslo zajištěno.

Deštník – zpravodaj obce Deštné v O. h.
Periodický tisk územního samosprávného celku.

Registrován Ministerstvem kultury ČR pod reg. č. MK ČR E 11921
Vychází 4x ročně, náklad jednoho vydání je 300 kusů.

Uzávěrka tohoto vydání byla 15. srpna,
uzávěrka dalšího čísla je 15. listopadu 2020.

Otištěné příspěvky mohou být stanoviskem autora 
a nemusí vyjadřovat postoje vydavatele!

Redakční rada: 
Alena Křížová (AK), Martina Paďouková (MaPa), Lenka Zábranská (LZ).

Adresa redakce: Obecní úřad, 517 91 Deštné v Orlických horách č. 61
tel.: 494 663 187, fax: 494 663 187

e-mail: obec.destne@onet.cz

Vydává obec Deštné v Orlických horách. 
Toto číslo vyšlo v září 2020.
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m o b i l n í  a p l i k a c e  p r o  o b č a n a 
j e  k e  s t a ž e n í  n a  w e b u  o b c e  d e š t n é  v 

o r l i c k ý c h  h o r á c h

o b e c n í  i n f o r m a c e :
*  z m ě n a  ú ř e d n í c h  h o d i n  o b e c n í h o  ú ř a d u : 
  p o n d ě l í  a  s t ř e d a  8 -12  a  13 -17  h o d .

*  ú p l n é  u z a v í r c e  s i l n i c e  č .  i i / 3 0 9  
  v  t e r m í n u  12 . –18 .  10 .  2 0 2 0  
  v  ú s e k u  p l a s n i c e  –  k o u n o v
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INTERNET
- levné připojení k internetu od 190,- Kč měsíčně včetně DPH
- možnost denního tarifu: 25,- Kč pouze za den, který jste na internetu
- zkušební měsíc zdarma
- v ceně prostor pro webovou stránku 1GB, PHP, mySQL

TELEFON
- internet + telefonní linka v ceně internetu s výhodným voláním
- samostatná telefonní linka bez internetu za 50,- Kč měsíčně
- možnost zachování stávajícího telefonního čísla

+420 492 601 600
web: www.onet.cz
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